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Město Nové Město nad Metují ve spolupráci s Diakonií Broumov 
 

VYHLAŠUJE 
 

HUMANITÁRNÍ SBÍRKU 
 

7. listopadu 2020 
od 9:00 do 11:00 hodin 

v areálu bývalých kasáren 
 

 letního a zimního oblečení (dámské, pánské, dětské) 
 lůžkovin, prostěradel, ručníků, utěrek, záclon  
 látek (minimálně 1 m2, prosíme, nedávejte nám odřezky a zbytky látek) 
 domácích potřeb - nádobí bílé i černé, skleničky - vše nepoškozené 
 peří, péřových a vatovaných přikrývek, polštářů a dek  
 obuvi - veškerá nepoškozená 
 
VĚCI, KTERÉ VZÍT NEMŮŽEME: 
 ledničky, televize, počítače a jinou elektroniku, matrace, koberce –  

z ekologických důvodů 
 nábytek, jízdní kola a dětské kočárky (ty se transportem znehodnotí) 
 znečištěný a vlhký textil 

 
Příjezd z ulice Československé armády bude označen šipkami. 

 
Rádi bychom Vás požádali, abyste věci odevzdávali zabalené do igelitových 

pytlů či krabic, z důvodu možnosti poškození při transportu. 
Děkujeme Vám za Vaši pomoc! 

 
Bližší informace Vám rádi sdělíme na tel.: 491 419 605, 491 419 603. 

  
Občanské sdružení Diakonie Broumov je nezisková organizace, která 

poskytuje sociální služby pro občany z okraje společnosti - materiální pomoc 
sociálně potřebným, azylové ubytování i pracovní příležitost.  

Podrobnosti naleznete na: www.diakoniebroumov.org 

ZRUŠENO
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o t á z k y  p r o  v e d e n í  m ě s t a

V listopadovém čísle vám přinášíme rozho-
vor s vedením našeho města – Petrem Hab-
lem - starostou, Liborem Hovorkou - mís-
tostarostou a Petrem Tyčem - tajemníkem. 
Dotkneme se především otázek spojených  
s virovou nákazou Covid-19 a také toho, 
jaká je v současné době situace ve městě.

Od poloviny října máme v České republice 
vyhlášený nouzový stav. Nakolik je situace 
jiná, než tomu bylo na jaře?
Starosta: Nikdo z nás si asi na jaře neuměl 
představit, že s podzimem přijde druhá 
vlna, která udeří ještě větší silou a opět tak 
ochromí fungování našeho státu. Jiné to do 
jisté míry je. Na jaře nebyly roušky, dez-
infekce, byl velký zmatek, protože to pro 
nás všechny bylo něco nového. Současně 
však mezi lidmi vládla nálada solidarity  
a ochoty pomoci. V současné době je rou-
šek i dezinfekce dostatek, ale právě ta 
ochota a vstřícnost se někam vytratila. 
Vládní opatření jsou přijímána s nevolí 
a nošení roušek se pro spoustu lidí stalo 
nutným zlem a ne prostředkem k ochraně 
ohrožené části společnosti. To mne trochu 
mrzí, ale musím říci, že u nás ve městě jsme 
se, dle informací Městské policie, zatím ne-
museli potýkat s žádným větším problé-
mem ohledně nedodržování nošení roušek 
nebo jiným nedodržováním vládních opat-
ření. Chtěl bych všechny občany našeho 
města poprosit o trpělivost a také o ohle-
duplnost ke svému okolí. Vím, že je to ně-
kdy složité, zdánlivě nekonečné je i čeká-
ní na zlepšení, ale věřím, že když budeme 
pravidla dodržovat, tak se situace začne 
zlepšovat a období adventu již zažijeme  

v lepší situaci a bez některých nařízení. 
Současně bych všem občanům nabídl mož-
nost kontaktovat vedení města, kdykoliv 
si nebudou s některými nařízeními vědět 
rady. Rádi vám pomůžeme a poradíme, 
kam je možné se obrátit.

Jak to v současné době vypadá s přípra-
vou rozpočtu a plánem investičních akcí na 
rok 2021? Bude město nuceno kvůli situaci  
s nákazou Covid-19 dělat nějaké úspory?
Místostarosta: Na přípravě rozpočtu se 
nyní pracuje. Bohužel predikce příjmů 
města v roce 2021 je v současné turbulent-
ní době velmi obtížná. Musíme proto být 
ve svých investičních plánech spíše kon-
zervativní. Pokud by v příštím roce došlo  
k obratu a příjmy města se navýšily, bu-
deme mít v zásobě dostatek připravených 
investic, které můžeme dodatečně zařadit 
do rozpočtu roku 2021. Co se týká úspor, tak 
již nyní víme, že určitá úsporná opatření  
v roce 2021 budou nutná. Jejich rozsah 
a výše vyplynou z jednání zastupitelů  
o podobě rozpočtu. Vzhledem k panujícím 
omezením bude pro nás složitější i samot-
né projednávání návrhu rozpočtu se za-
stupiteli na tradičním pracovním semináři. 
Zde zatím hledáme cestu, jak to nejlépe 
udělat „bezkontaktní cestou“. Na listopad 
jsme rovněž plánovali setkání s občany 
právě k přípravě rozpočtu. Současná vlád-
ní nařízení nám to však zatím neumožňují, 
ale pokud to jen trochu půjde, tak bychom 
setkání s občany chtěli v Kině 70 uspořá-
dat. Schvalování rozpočtu je naplánováno 
tradičně na polovinu prosince, kdy se bude 
konat poslední jednání zastupitelstva měs-

ta v letošním roce. O podobě schváleného 
rozpočtu budeme občany našeho města 
neprodleně informovat.

Omezený provoz má také dle vládních na-
řízení Městský úřad. Jak vypadá současná 
situace zde a jak je funkce úřadu zajištěna?
Tajemník: Městský úřad musel reagovat na 
vyhlášení nouzového stavu vládou ČR, a tak 
jsme opět přistoupili k omezení otvírací 
doby pro občany. Po půl roce znovu došlo  
k tomu, že jsme návštěvní dny úřadu museli 
omezit pouze na dva dny v týdnu, a to pon-
dělí: 8.00 – 13.00 h. a středu: 11.30 – 16.30 
h. Mimo tyto hodiny je MěÚ pro veřejnost 
uzavřen, a proto prosím všechny občany, 
aby se v případě nutnosti na jednotlivé 
úředníky v tuto dobu obraceli prostřednic-
tvím jejich mobilních telefonů. Přístup do 
budovy úřadu je stejně jako na jaře umož-
něn pouze předním vchodem a vše se vy-
řizuje ve vstupním prostoru úřadu – u tzv. 
„recepce“. Samotný provoz MěÚ probíhá  
i nadále za přísných bezpečnostních a hygie- 
nických podmínek. Je proto nezbytné dbát 
pokynů pracovníků a informačních cedulí 
ve vstupu do úřadu. Zároveň apelujeme na 
občany, aby pečlivě zvažovali, zda vyřízení 
jejich záležitosti je možné případně řešit 
telefonicky, datovou schránkou nebo pro-
střednictvím e-mailu.
Děkuji touto cestou všem za pochopení  
a odpovědný přístup. O jakýchkoliv dalších 
změnách budeme veřejnost aktuálně in-
formovat v rámci obvyklých informačních 
kanálů. 

Děkuji za rozhovor!
(EK)

i n f o r m a č n í  c e n t r u m  n o v é  m ě s t o  n a d  m e t u j í

Zahřátí na těle i duši
Turistická sezóna je za námi, ale naše infocentrum nabízí své služ-
by i místním. Právě u nás totiž nakoupíte řadu regionálních výrob-
ků, které vás zahřejí na těle i na duši.
» Osladit si život můžete s výtečným medem od rodiny Skalických 
ze Žamberka. Nabízíme ho ve třech provedeních – pastovaný, kvě-
tový a medovicový.
» K chuti přijde rovněž Přibyslavská medovina. Ve studené i ohřá-
té podobě potěší nejednoho milovníka tohoto tradičního nápoje, 
jehož historie spadá až do období Sumerské říše.
» Sobě pro radost nebo jako voňavý dárek blízkým můžete u nás 

S ohledem na mimořádná opatření zavedená vládou je až do odvolání uzavřen vstup pro veřejnost 
do Městského informačního centra, Městského muzea a Městské galerie Zázvorka. 

Rovněž je až do odvolání zrušen pronájem prostor ve Spolkovém domě 
pro veškerá setkávání spolků, stran i soukromých osob.

Jiří Hladík
ředitel muzea

pořídit krásně zdobená mýdla Amálka a koupelové soli různoro-
dých vůní od stejné značky.
Vzhledem k nařízení vlády víme v době uzávěrky, že až do 3. 11. 
2020 budeme mít uzavřenou provozovnu informačního centra.  
O znovuotevření budeme informovat na našem webu a face-
booku, nadále ale budeme k dispozici na tel. 731 627 741 a e-mailu  
info@muzeum-nmnm.cz.

Klidný listopad a hodně zdraví přejí
Andrea Kecová a Jiří Švanda
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Zprávy z radnice
Do uzávěrky listopadového čísla Novoměst-
ského zpravodaje proběhla dvě zasedání 
Rady města Nové Město nad Metují (dále 
jen RM) a jedno zasedání Zastupitelstva 
města Nové Město nad Metují (dále jen ZM).

Rada MěSTa Č. 48
Zasedání RM proběhlo dne 21. září 2020 za 
účasti šesti radních. Program RM obsaho-
val 53 bodů, ke kterým bylo přijato celkem 
66 usnesení. Jednání trvalo od 13.00 do 
17.30 hodin.

ŠkOlSTví, kUlTURa a SpORT:
RM vzala na vědomí:
» informaci o přerušení provozu všech 
mateřských škol zřizovaných městem ve 
dnech 24.12.2020 - 03.01.2021,
» informace o fungování Žákovského par-
lamentu města Nové Město nad Metují ve 
školním roce 2020/2021, jednání budou 
probíhat formou videokonferencí.
RM schválila čerpání fondu investic ZUŠ 
Bedřicha Smetany, a to ve výši 180 tisíc Kč 
na nákup klavíru s příslušenstvím. 
RM jmenovala paní Annu Knappovou (re-
ferentku kultury a marketingu na novo-
městském zámku) novou členkou Komise 
kulturní. 

MaJETkOpRávNí úkONy: 
RM souhlasila s uzavřením smlouvy o ná-
jmu části pozemku p. p. č. 2176/11 o výmě-
ře 180 m2, k. ú. Nové Město nad Metují, ve 
vlastnictví města, se zájemcem Josefem 
Jelenem, IČO: 63591031, Nový Hrádek, a to 
ode dne 01.10.2020 na dobu neurčitou s tří-
měsíční výpovědní lhůtou, za účelem skla-
dování stavebních hmot a za nájemné v na-
vržené výši 67 Kč/m2/rok s tím, že nájemce 
zachová přístup k pozemku p. p. č. 1897/3 
(oplocená zahrada). 

SpRáva NEMOviTOSTí: 
RM zrušila veřejnou zakázku malého roz-
sahu: „Oplocení části zahrady Městské 
knihovny“ a uložila tuto položku přesunout 
do návrhu rozpočtu na rok 2021.
RM schválila dodatek č. 2, ke smlouvě  
o dílo č. 18/2020: „Ateliérové okno čp. 1238, 
Husovo náměstí, Nové Město nad Metu-
jí“, mezi městem Nové Město nad Metují 
a firmou Daniel Hubálek, Nové Město nad 
Metují, IČO: 67472737, kterým se stanovuje 
doba realizace zakázky na období duben až 
listopad 2020. 

ROZvOJ:
RM schválila:
» dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo na akci 
„Stavební úpravy chodníků v ul. Na Stráž-

nici a Nahořanská v Novém Městě nad Me-
tují“, která je uzavřena mezi městem Nové 
Město nad Metují a firmou Dlažba Vysoké 
Mýto, s. r. o., IČO: 25953818, kterým se cel-
ková cena díla zvyšuje o částku 79.566,49 Kč 
vč. DPH na celkovou cenu díla 5.461.646,49 
Kč vč. DPH a kterým se prodlužuje termín 
dokončení díla do dne 30.11.2020, 
» zadání realizace úpravy 7 kanalizačních 
šachet a přípojku pro žlab pro doplnění 
odvodnění komunikace ul. Rezecká p. p. č. 
2118 v k. ú. Nové Město nad Metují za před-
pokládanou cenu 180.604 Kč vč. DPH firmě 
Zdeněk Klíma, IČO: 11054522, s tím, že ko-
nečná cena bude určena na základě sku-
tečně provedených prací, 
» poslední projednanou verzi uspořádá-
ní silniční sítě v Novém Městě nad Metují 
za účelem budoucího přeznačení stávající 
silnice I/14 vedoucí přes Městskou památ-
kovou rezervaci v Novém Městě nad Metu-
jí a uložila OMM dál pokračovat v jednání  
s Ředitelstvím silnic a dálnic ČR a se Sprá-
vou silnic Královéhradeckého kraje o dal-
ších potřebných krocích vedoucí přez-
načení stávající silnice I/14 vedoucí přes 
Městskou památkovou rezervaci v Novém 
Městě nad Metují.
RM souhlasila:
» v souvislosti s akcí „Cykloregion V. Mo-
ravce - novostavba stezky pro pěší a cyk-
listy lesem Obora u Nového Města nad Me-
tují“ s pokácením stromů rostoucích mimo 
les v počtu 20 ks  na p. p. č. 583/1 v k. ú. Spy 
ve vlastnictví města Nové Město nad Metu-
jí, a to 7 ks dubu zimního, 3 ks jasanu ztepi-
lého, 9 ks javoru klenu a 1 ks jedle bělokoré 
o obvodu kmene 100 cm, 
» se zadáním veřejné zakázky malého roz-
sahu „Park Březinky, Nové Město nad Metu-
jí, I. etapa“ firmě Okrasné zahrady arboris-
tika, s. r. o., 549 37 Žďárky 69, IČO: 27535363, 
za nabídkovou cenu 1.028.904,20 Kč vč. 
DPH, 
» se zadáním veřejné zakázky malého roz-
sahu „Přírodní zahrada MŠ Na Františku, 
Nové Město nad Metují“ firmě Hřiště 8D,  
s. r. o., Brno, za nabídkovou cenu 839.359,30 
Kč vč. DPH, 
» se zadáním veřejné zakázky malého roz-
sahu „PD chodníky, Nové Město nad Metu-
jí“ firmě DiK Janák, s. r. o., Trutnov, za na-
bídkovou cenu 298.870 Kč vč. DPH.
RM uložila:
» ST jednat o finanční spoluúčasti na sta-
vebních úpravách stávajících sjezdů v ul. 
Na Strážnici s ÚS KHK a. s.,
» OMM navrhnout do rozpočtu města na 
rok 2021 příslušné položky pro řešení sva-
hových nestabilit pro jednotlivé lokality,
» OMM zařadit investiční položku na opra-
vu komunikace v ul. Družební od křižovatky 
s ul. T. G. Masaryka jen po ul. U Lípy (včetně 
křižovatky) do rozpočtu 2021 z důvodu, že 

v části ul. Družební (mezi ul. Pod Vodoje-
mem a Na Výsluní) bude správce plynovo-
du rekonstruovat své zařízení v roce 2023. 
Tímto RM revokovala své usnesení č. RM 
42-2446/20: „RM ukládá OMM zařadit inves-
tiční položku na opravu komunikace v ul. 
Družební od křižovatky s ul. T. G. Masaryka 
po ul. Na Výsluní do návrhu rozpočtu na rok 
2021“.

FiNaNCE: 
RM schválila rozpočtové opatření -  navý-
šení § 3315 - Městské muzeum, galerie a 
infocentrum – příspěvek ve výši 100 tis. Kč  
z důvodu realizace projektu Město hodinek. 

RůZNé: 
RM projednala zápis z jednání Osadního 
výboru Spy konaného dne 14.09.2020 a zá-
pis z jednání Osadního výboru Vrchoviny 
konaného dne 08.09.2020.

Rada MěSTa Č. 49
Zasedání RM proběhlo dne 5. října 2020 za 
účasti všech 7 zvolených radních. Program 
RM obsahoval 34 bodů, ke kterým bylo při-
jato celkem 57 usnesení. Jednání trvalo od 
13.00 do 17.25 hodin.

ŠkOlSTví, kUlTURa a SpORT:
RM uložila OF zohlednit při přípravě roz-
počtu na rok 2021 částku 350 tis. Kč, po-
třebných na vydání knihy, připravované 
publikace k 520. výročí založení města, do 
příspěvku Městské knihovny Nové Město 
nad Metují.
RM souhlasila s uzavřením Městské knihov-
ny Nové Město nad Metují pro veřejnost ve 
středu 23.12.2020 a dále ve dnech 28.12.2020 
až 31.12.2020 a v sobotu 02.02.2021.
RM schválila Městskému středisku sociál-
ních služeb Oáza Nové Město nad Metují 
navýšení limitu prostředků na platy pro rok 
2020 z částky 23 596 724 Kč na částku ve výši 
24 644 711 Kč a navýšení limitu prostředků 
na dohody pro rok 2020 z částky 900 000 
Kč na částku ve výši 976 553 Kč. Navýšení je 
v plné výši hrazeno z dotace Ministerstva 
práce a sociálních věcí.
RM byla seznámena se stavem příprav akce 
„Dětský silvestr 2020“.

SpRáva NEMOviTOSTí:
RM uložila OMM trvat na realizaci ateliéro-
vého okna ZUŠ dle projektové dokumenta-
ce v co nejkratším termínu.

ROZvOJ:
RM schválila: 
» Změnový list č. 1 na vícepráce na akci 
„Opěrná zeď v ul. Nádražní u č.p. 361 v No-
vém Městě nad Metují“ způsobené změ-
nou projektu opěrné zdi z důvodu výsky-
tu skály v místě opěrné zdi v celkové výši 

r a d n i c e  i n f o r m u j e
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1.504.156,03 Kč vč. DPH, 
» vícenáklady na akci „Opěrná zeď v ul. 
Nádražní u č.p. 361 v Novém Městě nad Me-
tují“ na 2 měsíce záboru silnice z důvodu 
výskytu skály v místě opěrné zdi, a to v cel-
kové výši 73.200 Kč, 
» vícenáklady na opravu PD na akci „Opěr-
ná zeď v ul. Nádražní u č.p. 361 v Novém 
Městě nad Metují,“ z důvodu výskytu skály 
v místě opěrné zdi, v celkové výši 48.384 Kč 
vč. DPH, 
» dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. 180/2020 
mezi městem Nové Město nad Metují a fir-
mou STAVIBET, s. r. o., IČO: 27472922, na 
posun dokončení realizace stavby „Rekon-
strukce komunikace v ul. Na Bořetíně“ z lis-
topadu 2020 na červenec 2021 a rozdělení 
akce na 2 etapy, přičemž dokončení 1. etapy 
(dešťová kanalizace) je do dne 11.12.2020, 
» zadání veřejné zakázky „Nástupní plocha 
místa pro přecházení ul. Havlíčkova“ firmě 
Novostav, s. r. o., IČO: 45539006, za celkovou 
cenu 107.368,20 Kč vč. DPH, 
» dodatek č. 2 ke SOD na akci „Komunika-
ce na p. p. č.203/24 k. ú. NMnM a části ul. 
Bořetínská“ mezi městem Nové Město nad 
Metují a firmou NOVOSTAV, s. r. o., Hradec 
Králové, na vícepráce a méněpráce v celko-
vé výši 314.254,64 Kč vč. DPH, 
» sdělení města k Petici ke znovuotevře-
ní mostu ve Vrchovinách, doručené městu 
dne 07.09.2020.
RM uložila: 
» OMM rozpracovat ekonomické a tech-
nické řešení rekonstrukce mostu ve Vr-
chovinách pro pěší ve 2 variantách: 1) re-
konstrukce mostu pro pěší řešená novou 
konstrukcí lávky pro pěší, 2) rekonstrukce 
mostu pro pěší ve stávajícím snížení kon-
strukce mostu s přístupem po rampách, 
» OMM (ORM) předložení žádosti o dota-
ci na akci „Opěrná zeď v ul. Nádražní u č.p. 
361 v Novém Městě nad Metují“ do dotační 
oblasti Královéhradeckého kraje Dotace na 
individuální účel a uložila MST projedná-
ní projektu s příslušným radním Králové-
hradeckého kraje, který má v gesci oblast  
regionálního rozvoje, 
» ST jednat s jednatelem PNT, s. r. o.,  
p. Miroslavem Koskem, o úpravě podmí-
nek prodeje pozemku p. p. č. 614/5 v k. ú. 
Nové Město nad Metují, na Malecí, ve smys-
lu využití prostoru pro stavbu parkovacího 
domu nebo parkovacích ploch, 
» ST ve spolupráci s OMM jednat s obcí 
Provodov-Šonov a následně s Královéhra-
deckým krajem ve věci vybudování cyklo-
stezky v úseku Vrchoviny-Šonov a jejím na-
pojení na připravovanou cyklostezku okolo 
Rozkoše.
RM projednala návrhy Komise dopravní na 
zjednosměrnění těchto ulic: Na Výsluní, 
Pod Vodojemem, V Aleji a Třešňová a za-
řadila tento podnět do nejbližšího výjezdu 

RM přímo na místa navrhovaných změn.
RM konstatovala, že záměr obnovy ces-
ty Bražanda není v tuto chvíli investiční  
prioritou města Nové Město nad Metují pro 
místní část obce Vrchoviny, ale že zároveň 
nebrání iniciativě OV Vrchoviny řešit akci 
svými vlastními silami.
RM uložila OMM, aby ve spolupráci s OŽP 
zmapovali stav porostu Bražandy.

FiNaNCE: 
RM schválila:
» pořízení HW - serveru pro zajištění ra-
darového měření od firmy INIT technology,  
s. r. o., Uherské Hradiště, IČO: 04423101, for-
mou přímé objednávky, tedy za použití vý-
jimky ze Zásad pro zakázky malého rozsahu, 
s tím, že nabídková cena s DPH je 214.121,6 Kč, 
» jako vítěze veřejné zakázky „Nákup PC 
2020“ nabídku firmy vmSHOP, s. r. o., Nové 
Město nad Metují, IČO: 27562301, za nabíd-
kovou cenu 479.161 Kč vč. DPH.

RůZNé: 
RM souhlasila s konáním akce Novoměstský 
Tuplák - slavnosti piva, pořádané nezisko-
vou organizací Naděje z kamionu, z. s., IČO: 
04325567, v termínu 17.09. - 19.09.2021 v are-
álu býv. kasáren v Novém Městě nad Metu-
jí. Souhlas RM s využitím areálu je zároveň 
podmíněn realizací těchto opatření: zajistit 
dostatečný počet mobilních WC, zajistit do-
statečný počet členů pořadatelské služby, 
zajistit parkování návštěvníků, hlučnou hu-
dební produkci ukončit nejpozději ve 22.00 
hodin. RM dále doporučila zvážit provizorní 
oplocení části areálu, kde se akce bude ko-
nat a přípravu jednoduchého letáku s upo-
zorněním na konání této akce a jeho doru-
čení do schránek okolních objektů. 
RM schválila rozpočtové opatření, tj. na-
výšení § 5213 - krizová opatření o částku  
100 tis. Kč s tím, že finanční prostředky bu-
dou využity v případě krizové situace pro 
potřeby města a městských organizací.
RM vzala na vědomí kalendář termínů za-
sedání RM a ZM Nové Město nad Metují na 
rok 2021.

ZaSTUpiTElSTvO MěSTa Č. 14  
Čtvrté zasedání ZM v roce 2020 proběhlo  
v přednáškovém sále Městské knihovny 
dne 17. září 2020, a to za účasti 19 zvolených 
zastupitelů. Program zasedání měl celkem  
28 bodů a k nim bylo přijato 35 usnesení. 
Zasedání trvalo od 16.00 do 20.40 hodin. 

V rámci Úvodních informací a vystoupení 
proběhla doplňková volba chybějícího čle-
na RM. 
ZM zvolilo na zbývající část volebního ob-
dobí 2018 - 2022 členem Rady města Nové 
Město nad Metují Ing. et Ing. Pavla Dostála. 
Dále ZM vzalo na vědomí informaci ST o ak-

tualizaci Programového prohlášení koalice 
volebních stran Zastupitelstva města Nové 
Město nad Metují. 

MaJETkOpRávNí: 
ZM schválilo:
» koupi pozemků od soukromých vlastníků 
pod místní komunikací Spy – Chlístov,
» přijetí daru od KHK - pozemků v areálu 
bývalých kasáren,
» přijetí daru od KHK - pozemky pod 
chodníky a podél silnice Krčín – Spy, v ulici  
1. máje, Na Strážnici a v ulici Vrchovinská,
» vypořádání majetkových vztahů k po-
zemkům se společností Vodovody a kana-
lizace Náchod, a. s.
ZM schválilo uzavření kupní smlouvy se 
smlouvou o zřízení zástavního práva mezi 
městem Nové Město nad Metují a fy EG 
REAL a. s., IČO: 28218680, se sídlem Točitá 
1964/34, 140 00 Praha, týkající se těchto ne-
movitých věcí: pozemku st. p. č. 233/2, jehož 
součástí je budova hotelu Metuj č. p. 471, vč. 
všech přiléhajících pozemků a staveb, tedy: 
st. p. č. 234/1, st. p. č. 2099, jejíž součástí 
je budova bez čp/če se způsobem využití 
občanská vybavenost, st. p. č. 2100/2, jejíž 
součástí je budova bez čp/če se způsobem 
využití občanská vybavenost a pozemek  
p. p. č. 259, vše v k. ú. Nové Město nad Me-
tují, za celkovou kupní cenu 14.900.000 Kč 
s tím, že kupní cena bude rozložena do  
3 splátek, při podpisu smlouvy částka 5 mil. 
Kč, do dne 30.06.2021 částka 5 mil. Kč a do 
dne 30.06.2022 částka 4,9 mil. Kč.
ZM souhlasilo se zřízením zástavního prá-
va k uvedeným nemovitým věcem ve pro-
spěch fi EG REAL, a. s., IČO: 28218680 Praha, 
na nedoplatek kupní ceny ve výši 9.900.000 
Kč s možností učinit v průběhu splátkového 
režimu do dne 30.06.2022 kdykoliv mimo-
řádnou splátku ze strany města jako zá-
stavního dlužníka. 

ROZvOJ:
ZM schválilo:
» zadání změny č. 1 RP mezi ulicemi Ná-
dražní, Boženy Němcové a T. G. Masaryka 
Nové Město nad Metují, 
» limit na rekonstrukci budovy Kina 70, vč. 
navazujícího venkovního prostoru, ve výši 
62 mil. Kč, vč. DPH, v cenách roku 2020.
ZM vzalo na vědomí jmenný seznam členů 
Pracovní skupiny KINO 70, který schválila 
RM a jejímž úkolem bude tvorba zadání pro 
architektonickou soutěž na novou podobu 
budovy Kina 70. 
ZM uložilo vedení města projednat nový 
návrh řešení ochranného valu bývalého 
koupaliště předloženého Ing. arch. Voj-
těchem Lichým, a to s vyčíslením nákladů  
s termínem do ZM 15, tj. dne 12.11.2020.
ZM bylo seznámeno s projednávanou navr-
ženou variantou silniční sítě v Novém Měs-
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tě nad Metují za účelem budoucího přez-
načení stávající silnice I/14 vedoucí přes 
Městskou památkovou rezervaci v Novém 
Městě nad Metují.

FiNaNCE: 
ZM schválilo:
» s platností ode dne 01.10.2020 měsíční 
odměnu pro neuvolněného člena RM pana 
Ing. et Ing. Pavla Dostála ve výši 4.400 Kč, 
» poskytnutí dotace sportovním klubům 
na sportovní činnost a provoz sportovišť 
takto: SK Nové Město nad Metují, z. s.,  
85 tis. Kč (nákup zahradního traktoru), TJ 
Spartak Nové Město nad Metují, z. s., 50 tis. 
Kč (spoluúčast na vybudování mantinelů na 
hřišti u ZŠ Krčín), Volejbalové centrum nad 
Metují, z. s., 10 tis. Kč (uspořádání charita-
tivní akce Běh pro NONU), YOSHINKAN Nové 
Město nad Metují, z. s., 10 tis. Kč (navýšení 
dotace na činnost spolku, původní dotace 
ve výši 48 tis. Kč byla schválena usnesením 
č. RM 42-2468/20 ze dne 15.06.2020), TTC 
Nové Město nad Metují, z. s., 5 tis. Kč (navý-
šení dotace na činnost spolku, původní do-

tace ve výši 57 tis. Kč byla schválena usne-
sením č. ZM 13-449/20 ze dne 25.06.2020), 
» snížení daňových příjmů o částku 11 747,5 
tis. Kč (položka 1111 - daň z příjmů fyzických 
osob placená plátci 7 mil. Kč a položka 1121 
- daň z příjmu právnických osob 4 747,5 tis. 
Kč) s tím, že pokles výnosu z daní bude 
pokryt snížením výdajů § 6409 - rezerva - 
kompenzační bonus, 
» snížení příspěvků příspěvkovým orga-
nizacím: MŠ Rašínova 600 o 45 tis. Kč, MŠ 
Na Františku o 41 tis. Kč, ZŠ Komenského 
o 108 tis. Kč, ZŠ a MŠ Krčín o 137 tis. Kč, ZŠ 
Malecí o 120 tis. Kč, Základní umělecká ško-
la o 8 tis. Kč, Městská knihovna o 150 tis. 
Kč, Městské muzeum, galerie a infocentrum  
o 129 tis. Kč, DDM o 33 tis. Kč a rozpočet 
MěÚ - místní správa o 221 tis. Kč. O sou-
hrnnou celkovou částku ve výši 992 tis. Kč 
bude navýšena položka § 6409 - rezerva na 
investiční a neinvestiční výdaje.

v závěrečné diskusi zazněly tyto dotazy  
a připomínky:
» k trvalejšímu řešení semaforů u Zázvorky,

» k pojištění majetku města,
» k potřebě protipovodňového valu 
 u bývalého koupaliště,
» ke stavu připravovaných radarů na 
 měření rychlosti ve městě i v některých 
 okolních obcích.

Podrobná znění zápisů a usnesení ze zase-
dání RM a ZM jsou pravidelně zveřejňována 
na internetových stránkách města, nebo 
jsou dispozici na MěÚ. Souhrny usnesení 
z jednotlivých zasedání jsou pak zveřejňo-
vány v zákonných lhůtách na Úřední desce 
MěÚ u Komerční banky a rovněž na elektro-
nické úřední desce na www stránkách měs-
ta. Nedílnou součástí zápisů ze zasedání 
ZM jsou anonymizované zvukové záznamy 
zasedání, které jsou rovněž k dispozici na 
městském webu.          

Petr Tyč, tajemník

Otvírací doba Městského úřadu po dobu nouzového stavu

Upozornění pro žadatele o výměnu řidičských průkazů

O děti pracovníků v první linii je v Novém Městě nad Metují postaráno

Upozornění v souvislosti s omezením rozsahu úředních hodin pro 
veřejnost.
úřední hodiny jsou omezeny následovně:
Pondělí: 8.00 – 13.00 h.
Středa: 11.30 – 16.30 h.
Mimo tyto hodiny je MěÚ pro veřejnost uzavřen. V souvislosti s ak-
tuální epidemiologickou situací, prosíme, zvažte, zda vyřízení vaší 

Upozorňujeme všechny případné žadatele, kterých se týká zákon-
ná výměna řidičského průkazu, že na základě níže uvedeného se 
výměna řidičských průkazů může provést až po ukončení nouzo-
vého stavu.
V případě, že uplynula doba platnosti dokladů (řidičský průkaz; 
průkaz profesní způsobilosti řidiče; potvrzení o oznámení ztráty, 
odcizení, poškození nebo zničení řidičského průkazu) v době trvá-

Od středy 14. října funguje na Základní škole Malecí třída pro děti 
pracovníků v první linii. Tato třída vznikla na základě krizového 
opatření hejtmana Královéhradeckého kraje, který určil školy  
a školská zařízení, která zajistí nezbytnou péči pro děti ve věku od 
3 do 10 let. Využít ji po dobu trvání nouzového stavu mohou rodiče 
pracující u bezpečnostních složek státu, hasičů a ve zdravotnic-
kých či sociálních zařízení.
V dopoledních hodinách se zde děti věnují distanční výuce stejně 

záležitosti v prostorách Městského úřadu Nové Město nad Metují 
a s jeho zaměstnanci je možné odložit, případně řešit telefonic-
ky nebo prostřednictvím e-mailu. Upřednostňujte předávání do-
kumentů na podatelně ve vestibulu úřadu a platbu převodem na 
číslo účtu města Nové Město nad Metují 19-927551/0100.

(EK)

ní nouzového stavu, hledí se na tyto doklady jako na platné, resp. 
držitelé těchto dokladů nebudou za výkon činnosti realizovaný  
s dokladem, jenž v době nouzového stavu pozbyl plynutím času 
své platnosti, v přestupkovém řízení postihováni. V tomto duchu 
budou postupovat i orgány Policie ČR či obecní policie při posuzo-
vání přestupků. Platnost řidičských průkazů je pouze pro ČR.

(EK)

jako jejich spolužáci doma, v odpoledních hodinách potom nej-
různějším aktivitám, které mají za úkol děti zabavit. Aktuálně no-
voměstskou třídu navštěvuje asi desítka dětí, její celková kapacita 
však může být až 30 dětí. Děkujeme všem pracovníkům v první li-
nii, že se o nás v této nelehké době starají. Je pro nás ctí, že se my 
zatím můžeme postarat o jejich děti.

Michaela Mináriková
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informace o zřízení sekce o přípravě a průběhu architektonické soutěže na 
kulturní centrum kiNO 70

vzpomínka na pavla vašinu

Novinkou na webu města je zřízení sekce o přípravě a průběhu architektonické soutěže na Kulturní centrum KINO 70. Zájemci o informace 
k architektonické soutěži na Kulturní centrum KINO 70 je najdou na www.novemestonm.cz v záložce „Investiční akce a projekty“ s tím, že 
informace budou na tomto linku průběžně aktualizovány, a to po celou dobu přípravy, průběhu a vyhodnocení soutěže.

Libor Hovorka, místostarosta

S velkým zármutkem jsem přijal zprávu, že odešel čestný občan na-
šeho města, bývalý starosta a dobrý člověk pan Pavel Vašina.  Pavel 
Vašina se stal v roce 1990 prvním demokraticky zvoleným starostou 
našeho města. Bylo to v nelehké době, která následovala po čty-
řech desetiletích nesvobody. Stal se představitelem s vizí, mravním 
kreditem a láskou ke svému rodnému městu. O levnou popularitu 
se neucházel, přesto se mu dařilo získat drtivou většinu zastupitelů 
ke „sjednocení kroku“ v práci pro město. Během svého funkční-
ho období 1990 – 2002 systematicky pracoval na zvelebení města. 
Změnil se vzhled okolí Rychty a Komenského ulice, byla postavena 
čistírna odpadních vod, penzion Oáza, přistavěna škola v Krčíně, 
otevřeno Městské muzeum a galerie Zázvorka, rekonstruováno 
Zadomí. Aktivně se přičinil i o prohloubení partnerských vztahů  
s městy Hilden a Duszniky - Zdrój, zasloužil se o první setkání No-
vých Měst mimo německy mluvící země, světlo světa spatřily i akce 
jako „Dny otevřených dveří kulturních památek“ a „Brány města 
dokořán“. Pro mne osobně byl vzorem a také rádcem při zásadním 
rozhodnutí, zda přijmout před deseti lety funkci starosty. Vždy jsem 
se s ním rád setkal a každé setkání bylo pro mne velkým přínosem 
a radostí. O to více mne zasáhlo nečekané oznámení tom, že nás 
emeritní starosta navždy opustil. Chtěl bych rodině i známým Pavla 
Vašiny vyjádřit hlubokou soustrast a společně s nimi sdílím jejich 
zármutek nad úmrtím výjimečného člověka.

Petr Hable, starosta

r a d n i c e  i n f o r m u j e

Jak získat aktuální informace o dění ve městě

aplikace v obraze a Zasílání novinek na e-mail
Během letošního jara jste mohli zaregistrovat změnu vzhledu 
webových stránek města. Změna se ovšem netýkala pouze designu 
a navigace, ale s přechodem na moderní verzi redakčního systému 
došlo i k technologickým změnám, které umožnily nasazení no-
vých aplikací a funkcí. Nejdůležitější z nich je mobilní verze webu 
a s ní i nová aplikace V OBRAZE určená pro mobilní zařízení.
Tato aplikace vám po jejím stažení do vašeho mobilního zařízení 
umožní sledovat novinky z našeho města vložené na web (a Face-
book) ihned po jejich zveřejnění.
Ke sledování si můžete nastavit pak pouze naše město, tak i další 
obce, které tuto aplikaci využívají. Dále máte na výběr, zda chcete 
pouze
•	 sledovat	ZPRÁVY	z	částí	webu	města:
Zprávy z města, koronavirus COVID-19, informace z úřadu, prodeje  
a pronájmy majetku města, volná místa a další.

•	 nebo	mít	 přehled	 o	 nově	 vložených	 kulturních	 a	 sportovních	 
akcích v aplikaci kalENdáŘ akCí:
•	 být	informováni	o	nově	vložených	příspěvcích	na	ÚŘEDNÍ	DESCE
•	 nebo si prohlédnout nově vložené fotografie a videa v GalERiíCH.
Novinkou je i možnost zasílat pomocí vašeho mobilního zařízení 
přímo z této aplikace HLÁŠENÍ O ZÁVADÁCH A NEDOSTATCÍCH.

iNFORMaCE E-MailEM
Další možností, jak být informován o aktuálním dění v našem měs-
tě i bez možnosti využití mobilních zařízení, je naše služba zasílání 
novinek na e-mail. Tuto službu poskytujeme několik let, v období 
jarní vlny koronakrize jsme zasílali novinky na 250 zaregistrova-
ných e-mailů. Po přechodu na novou verzi webu (a obtížích tech-
nického rázu) klesl počet odběratelů na 120, ale postupně se opět 
zvyšuje. Novinky zasíláme na registrované e-maily jako týdenní 
souhrn a v akutních případech i mimo tento interval.
Jedinou podmínkou je zaregistrování vašeho e-mailu (z důvodu 
ochrany osobních údajů je nutné potvrdit e-mail, který po zaregis-
trování obdržíte). Aplikaci pro přihlášení vašeho e-mailu k odběru 
novinek pole najdete většinou v levé části stránek, pod položkami 
menu.

Lucie Kunteová
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o k é n k o  d o  p a r t n e r s k ý c h  m ě s t

podzim v dusznikách-Zdróji

akce „Ježdění na jízdním kole po městě“ ukončena

Duszniky-Zdrój (dále Duszniky). Jedinečné místo na dolnoslezské 
mapě pro dobrodružství a atrakce. Město a jeho okolí, pulzující 
životem po celý rok, nabízí celou řadu rekreačních možností. Pod-
zim, i když přichází o něco dříve, má neobyčejnou krásu.
Poslední dny měsíce září to je čas, kdy celé město pozvolna zpo-
maluje a hledá odpočinek po intenzivní letní sezóně. Celé okolí se 
pak mění v různorodé barvy, od světle žluté po tmavě červenou. 
Tyto barvy dodávají městu ještě větší kouzlo – výjimečné kouzlo, 
které je právě v tomto období nejvíce patrné.
Podzimní Duszniky jsou pak především otevřeny těm lidem, kteří 
hledají klid a pohodu po horkém létě.
Klima je příznivé pro procházky a horskou turistiku – teplo je pryč 
a také tak často neprší. Ale jakmile už začne pršet, je lepší trávit 
čas pod střechou.  K tomu přispívají četné výstavy v Muzeu papír-

Hilden je město v okrese Mettmann městem s nejvíce najetými 
kilometry na kole.
O co se jednalo?
Cílem akce bylo propagovat častější využívání kola, ochraňovat ži-
votní prostředí a zároveň se bavit.
kdo se mohl zúčastnit?
Ježdění po městě na jízdním kole není závod jednotlivce, ale spo-
lečný projekt, ve kterém každá osoba přispěje tolik, kolik může  
a chce. Kromě hildenských občanek a občanů byli pozváni všich-
ni, kteří zde pracují, jsou členy nějakého spolku nebo sem chodí 
do školy. Každý kilometr, který byl zdolán na jízdním kole, platil; 
bylo jedno, zda při dojíždění, na nákupy nebo na dovolené, zda  
v Hildenu nebo někde jinde, zda stav tachometru ukazoval 10 nebo 

nictví, koncerty v lázeňském divadle nebo četné kavárny a restau-
race, kde si můžete přečíst dobrou knihu a v klidu vypít aromatic-
kou kávu. Duszniky nezapomínají na svou lázeňskou a rekreační 
tradici. Nádherný lázeňský park s fontánou, háji a bujnou vegetací, 
zahalený do podzimních barev, čeká na lázeňské hosty.
Ačkoli blízké hory nejsou nejvyšší, stojí za to si pamatovat, že po-
časí zde bývá rozmarné a dynamicky se mění. Podzimní bouře -  
i když vzácná - to je nepochybně fascinující jev, ale v těchto čás-
tech velmi nebezpečný. Zejména v otevřené oblasti Orlických  
a Bystřických hor. Podzim v Dusznikách je však plný krásných barev 
a příležitostí k efektivnímu odpočinku, který dnes tolik vyhledáme. 
I když si z nás dělá počasí občas žerty, nemusíme se bát. Zde je co 
dělat v každém počasí. 

Překlad: Věra Prokýšková

100 kilometrů.
kde se mohlo jezdit?
V Hildenu, v místě výkonu práce nebo na dovolené – kdo soutěžil 
za město na řece Itter, mohl kilometry sbírat i mimo hranici města.
Jaké dopravní prostředky byly dovoleny?
Jízdní kola, elektrokola a jednokolky.
Na internetu nebo na radnici města Hilden se mohly týmy bez 
komplikací přihlásit. Tam také byla možnost se připojit ke stáva-
jící skupině, potom začít jezdit na kole a najeté kilometry online 
zapsat. Jakmile to koronavirová pandemie umožní, udělí nový sta-
rosta Dr. Claus Pommer ocenění.

Překlad: Věra Prokýšková

Oslavy 
28. října v době 
nouzového stavu
V důsledku současných epidemiologických opatření nebylo mož-
né uspořádat tradiční Slavnostní večer na zámku rodiny Bartoň-
Dobenín, kde jsou každoročně předávána ocenění města význač-
ným osobnostem kulturního a společenského života. V letošním 
roce jsme museli vzhledem k vládním nařízením tento večer zru-
šit. Nechtěli jsme však významný Den české státnosti nechat bez 
povšimnutí. Vedení města ve středu 28. října 2020 v dopoledních 
hodinách položilo věnec k pomníku padlých hrdinů na náměstí 
Republiky. Pokud se půjdete během dne projít, tak zde můžete 
symbolicky zapálit svíčku a vzpomenout tak Dne vzniku samostat-
ného československého státu a vzdát hold hrdinům, kteří bojovali 
za naši svobodnou vlast.
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Sledované období: 10.09.2020 – 10.10.2020
V tomto období MP řešila celkem 187 událostí. Dopravních přestup-
ků bylo 58, ostatní přestupky jsme zaznamenali ve 12 případech.  
A PČR jsme předávali tři podezřelé pachatele trestných činů.
Současný článek připravuji v době, kdy je celá ČR opět svírána pan-
demií koronaviru a jsou opětovně zaváděna přísná epidemiologic-
ká opatření. Všichni naši strážníci mají zaveden velmi přísný hygie- 
nický režim, který směřuje k tomu, aby chod MP nebyl ohrožen. 
Oproti jarním měsícům zatím neomezujeme naši činnost pouze na 
řešení přijatých oznámení, ale standardně jsme aktivní v řešení jak 
dopravních přestupků, tak ostatních záležitostí veřejného pořádku. 
V rámci samotných vládních opatření budeme občanům spíše vše 
vysvětlovat a pomáhat jim se ve všech změnách orientovat, ovšem 
pokud bude někdo soustavně opatření porušovat, jsme připraveni 
k udělení i tvrdých sankcí.

výběr z nejzávažnějších nebo nejnáročnějších oznámení:
10.09.2020 v 07.45 hodin MP při hlídkové činnosti zjistila kamion, 
který směřoval do centra města. V okamžiku, kdy se jej strážníci 
chystali zastavit se z návěsu ozvala velká rána a z pod plachty se 
začal na vozovku sypat granulát. Vozidlo bylo ihned odstaveno na 
ul. 28. října. Po vystoupení z vozu řidič strážníky doslova šokoval 
větou, že nic nemůže dělat a když pojede rychle, tak se to bude sy-
pat méně. Po těchto slovech mu musela být důrazně zakázána další 
jízda a to opravdu důrazně, neboť stále chtěl pokračovat v jízdě. Po 
cca. 10 minutách se podařilo náklad provizorně zajistit, ovšem dal-
ším překvapením byl fakt, že řidič velké soupravy neměl u sebe ani 
lopatu, ani koště. To mu bylo zapůjčeno Městskou policií, aby mohl 
provést úklid vozovky, navíc byl odměněn i pokutou, následně byl 
pomalou jízdou doveden do Slavoňova, kde náklad skládal.
11.09.2020 ve 14.15 hodin byla MP oznámena dopravní nehoda čtyř 
vozidel na tzv. křižovatce U Papežů. Na místě došlo bohužel k jed-
nomu zranění a zraněné byla přivolána záchranná zdravotní služba. 
Dále strážník na místě zajistil doklady účastníků. Z důvodu úniku 
provozních kapalin přivolal na místo hasiče a další policisty z důvo-
du usměrňování dopravy, neboť se nehoda stala v dopravní špičce.
11.09.2020 v 17.30 hodin MP vyjížděla na žádost PČR do obce Čern-
čice, kde pes problémových občanů pokousal dítě. MP na místě po-
skytla PČR asistenci a ta dále celou událost šetří.
11.09.2020 ve 21.11 hodin byla MP oznámena dopravní nehoda na 
ulici Malecí. Strážníci na místě zjistili zcela opilého řidiče, kterého 
okamžitě zadrželi a předali PČR jako osobu podezřelou ze spáchání 
trestného činu.  
14.09.2020 v 11.00 hodin bylo MP nahlášeno napadení seniora  

v Bohuslavicích. Na místě vyšlo najevo, že se jedná o rodinný spor. 
Strážníci na místě zklidnili situaci – a jelikož se spor týkal i dětí, byl 
vyrozuměn příslušný odbor Městského úřadu Nové Město nad Metují. 
17.09.2020 v 09.54 hodin se přímo před stanicí Městské policie 
udála dopravní nehoda se zraněním, při které se srazil motorkář  
a osobním vozidlem. Jelikož motorkář dopadl těsně vedle parkova-
cího místa pro Městskou policii, tak se někteří občané domnívali, 
zda na této nehodě nemělo vozidlo MP podíl. Mohu všechny čtenáře 
ujistit, že naše vozidlo na této nehodě podíl nemělo a v době stře-
tu se nacházelo poblíž vinárny U Řeháčků. Naši strážníci na místě 
zasáhli v podstatě okamžitě. Zraněnému bylo zastaveno krvácení  
a dále byl ošetřován až do příjezdu záchranné zdravotní služby. Ná-
sledně MP zajistila okamžik střetu na záběru z kamerového systé-
mu a asistovala PČR při vyšetřování. Fotografie z této události je 
součástí článku, kde si můžete všimnout oranžového kruhu, který 
označuje dopad motocyklisty.   
17.09.2020 ve 14.01 hodin strážníci přímo u kina zadrželi osobu, po 
které bylo vyhlášeno celostátní pátrání z důvodu nenastoupení  
k výkonu trestu. Dotyčný byl okamžitě omezen na osobní svobodě  
a předán PČR, která jej eskortovala do vězeňského zařízení. 
18.09.2020 v 00.30 hodin vyjížděla MP na žádost PČR na silnici 1/14 
ve směru od Vrchovin na Náchod, kde se nacházel zraněný cyklista. 
Muž byl zraněn na hlavě, byla mu ihned poskytnuta první pomoc, 
ovšem zároveň bylo zjištěno, že je pod vlivem alkoholu. Na místě 
byl předán záchranné zdravotní službě, celá událost je dále v šet-
ření PČR.
18.09.2020 v 07.40 hodin MP obdržela oznámení o další nehodě na 
tzv. křižovatce U Papežů. Tentokrát se nehoda obešla bez zranění. 
Strážníci na místě pomohli se zadokumentováním nehody a zajistili 
řízení dopravy. V souvislosti s touto další nehodou upozorňuji, že 
toto místo je z pohledu dopravy nejnebezpečnějším místem v No-
vém Městě nad Metují a prosím všechny účastníky silničního provo-
zu, aby zde byli obzvlášť opatrní.
18.09.2020 v 16.09 hodin byl MP oznámen silně krvácející muž, kte-
rý se nachází na náměstí Republiky. Strážník mu okamžitě poskytl 
první pomoc a staral se o zraněného, až do předání Záchranné zdra-
votní službě.
21.09.2020 v 19.00 hodin byla MP kontaktována PČR, aby byl zjiš-
těn majitel dle známky psa, který byl účastníkem dopravní nehody  
v Klenech a bohužel při této nehodě uhynul. Touto událostí, zde 
upozorňuji všechny majitele psů, kterým zvíře uteče a způsobí do-
pravní nehodu, že krom ztráty zvířete jim navíc může hrozit i náhra-
da škod způsobených dopravní nehodou.
22.09.2020 v 15.53 hodin byl MP oznámen muž, který obtěžuje a po-
křikuje na ostatní občany v Jiráskově parku. Na místo dorazil stráž-
ník společně s policisty. Muž na ně svoji agresivitu ihned obrátil, 
následně byl zpacifikován a při kontrole jeho věcí u něho byly na-
lezeny zakázané návykové látky. Následně byl převezen do Protial-
koholní záchytné stanice v Hradci Králové a případ je dále v šetření 
jak MP, tak PČR.
25.09.2020 v 11.11 hodin MP i PČR vyjížděla do zdravotnického zaří-
zení na ul. T. G. Masaryka, kde pacientka napadla ošetřující perso-
nál. Ta byla zpacifikována a ve spolupráci se zdravotníky připravena  
k převozu do specializovaného oddělení. Událost je dále v šetření MP.
27.09.2020 ve 22.08 hodin požádala PČR, Městskou policii o pomoc 
při pátrání po osobě, která poškodila jeden z domu na Husově ná-
městí. Pátrání bylo úspěšné a výtržník po zadokumentování činu, byl 
PČR převezen do Protialkoholní záchytné stanice v Hradci Králové.
29.09.2020 v 15.18 hodin byla MP vyrozuměna o hořícím vozidle ve 
Vrchovinách. Jelikož se MP v době oznámení nacházela poblíž Vrcho-
vin, tak byla na místě ještě před hasiči a sama započala práškovým 
přístrojem hasit, tímto zásahem se podařilo požár tlumit do příjezdu 
hasičů tak, že se nerozšířil do kabiny vozidla ani na přilehlý dům. 
Následně byla v místě po dobu dvou hodin řízena doprava.

m ě s t s k á  p o l i c i e  n o v é  m ě s t o  n a d  m e t u j í

Městská policie Nové Město nad Metují, náměstí Republiky 6,
tel.: 156
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03.10.2020 v 09.52 hodin byla MP oznámena dopravní nehoda dvou 
osobních vozidel v ul. Havlíčkova. Událost se obešla bez zranění, 
strážníci na místě zajistili místo dopravní nehody.
03.10.2020 ve 20.40 hodin byl MP nahlášen konflikt problémových 
občanů v ulici Nádražní. Agresivní muž byl na místě zpacifikován  
a převezen do Protialkoholní záchytné stanice v Hradci Králové.
04.10.2020 v 18.08 hodin byla MP požádána PČR o asistenci při vy-
kázání agresora ze společného obydlí v lokalitě Krčín. Pro zpacifiko-
vání tohoto agresora byl dokonce použit zřídka používaný donuco-
vací prostředek spočívající v hrozbě namířené služební zbraně. Celá 
událost se obešla bez zranění a je dále v šetření PČR.
04.10.2020 ve 20.36 hodin si strážníci všimli podezřele odstaveného 
vozidla ve Vrchovinách. Následným šetřením bylo zjištěno, že vo-
zidlu nejen že došel benzín, ale že bylo přímo odcizeno. Zároveň 
si strážníci uvědomili, že u Vrchovin potkávali i podezřelého muže, 
okamžitě vyjeli zpět do města a podezřelého zadrželi na ul. T. G. 
Masaryka.

08.10.2020 v 17.00 hodin MP přijala oznámení, které spočívalo v kon-
fliktu muže a dětí v ul. Malecí. MP se podařilo všechny aktéry kon-
fliktu dopátrat a ten je dále v šetření MP.     

Jsem rád, že stále více občanů si najde čas a přečte si tento článek, 
kde mohu alespoň trochu přiblížit činnost naší Městské policie, ale 
ještě více mě těší zpětná vazba od čtenářů. 
V měsíci září mě právě jeden čtenář kontaktoval a poprosil mě, 
abych v této rubrice popsal jednu událost, která se mu osobně sta-
la. Konkrétně si všiml, že řidička při parkování zabrala dvě parko-
vací místa, když ji na tuto skutečnost upozornil, tak odpověděla, že 
vozidlem za dva miliony, musí zabrat dvě místa. V této souvislosti 
upozorňuji, že pokud někdo vlastní vozidlo, které se nevejde do vy-
značeného parkovacího místa, tak musí použít jiné, a to i za cenu 
delší pochůzkové vzdálenosti. Zároveň musí každý řidič počítat, že 
čím větší vozidlo, tím je parkování v centrech měst složitější.  

Miloš Kratěna, vrchní strážník     

Září 2020

4. září – 10.49 h. - odstranění nebezpečného hmyzu, 
Nové Město n. Met., ul. Školní.
5. září – 12.03 h. - únik plynu, Nové Město n. Met., ul. Nahořanská.    
5. září – 17.11 h. - pád stromu a telefonního sloupu na komunikaci, 
Lhota-Doubravice.  
5. září – 17.50 h. - pád stromů na komunikaci, Šeřeč (směr Kleny).  
5. září – 18.30 h. - pád stromu na komunikaci, Šonov-Provodov 
(směr Lhota).
6. září – 11.55 h. - strom hrozící pádem na komunikaci, 
Nové Město n. Met. (směr Peklo).
9. září – 21.02 h. - otevření bytu, Nové Město n. Met., 
ul. T. G. Masaryka.
11. září – 10.21 h. - otevření bytu, Nové Město n. Met., 
ul. T. G. Masaryka.
11. září – 14.45 h. - dopravní nehoda, Nové Město n. Met., křižovatka 
„U Papežů“.    
14. září – 21.50 h. - pád stromu na komunikaci, Nové Město n. Met. 
(směr Jestřebí).
19. září – 09.57 h. - transport pacienta do vozu ZZS, 
Nové Město n. Met., ul. Malecí.
21. září – 12.10 h. - únik paliva z osobního automobilu, 
Nové Město n. Met., Žižkovo nám.
21. září – 20.13 h. - planý poplach (sepnutí čidla EPS), 

Nové Město n. Met., Městská knihovna.
21. září – 22.58 h. - planý poplach (sepnutí čidla EPS), 
Nové Město n. Met., Městská knihovna.
26. září – 16.40 h. - únik nafty na komunikaci, Nové Město n. Met., 
ul. Nádražní a ul. Bratří Čapků.
29. září – 11.45 h. - pád stromu na komunikaci, Nové Město n. Met., 
ul. K Vodárně.
29. září – 14.44 h. - požár osobního automobilu, Vrchoviny.    
30. září – 08.35 h. - požár zemědělského objektu, 
Suchý Důl (výšková technika).

h a s i č i  n o v é  m ě s t o  n a d  m e t u j í

výjezdy jednotky, tel.: 491 471 150 nebo tísňové volání 150.

provoz sběrného dvora v době nouzového stavu
Z důvodu epidemiologické situace byl zrušen ambulantní svoz objemného a biologicky rozložitelného odpadu. Objemný odpad lze  
i nadále odkládat do sběrného dvora v areálu staré kotelny na Malecí (Družstevní ulice). Biologický odpad však nikoliv.  Sběrný dvůr je 
otevřen ve čtvrtek od 15.00 do 17.00 h. a v sobotu od 9.00 do 12.00 hodin. Kromě objemného odpadu je zde možné bezplatně odevzdávat 
autobaterie, monočlánky, upotřebené oleje, barvy, rozpouštědla, kyseliny, hydroxidy, odmašťovací přípravky, fotochemikálie, pesticidy, 
vyřazené léky, zářivky a ostatní odpad s obsahem rtuti (např. teploměry), dále pneumatiky z osobních automobilů, železo a ostatní kovy 
a vyřazené elektrospotřebiče. Vyřazené kompletní elektrospotřebiče nejsou odpadem, ale elektrozařízením, které podléhá tzv. zpětnému 
odběru a město neplatí za jejich likvidaci! Je proto třeba, aby občané přinášeli elektrospotřebiče na sběrný dvůr kompletní, aby mohly 
být zařazeny do zpětného odběru!

 (EK)

Foto: Michal Fanta, dopravní nehoda, křižovatka U Papežů
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Tipy z polic knihovny
Pro děti

David Koval: O čem si šeptají souhvězdí?  můj krutě hustý
astrodeník  
Zábavné vyprávění pro malé obdivovatele hvězd

Katherine Rundellová: Dobrodruh
Dobrodružný příběh o nelehkém přežití v divočině.

Pro dospělé
Shaun Bythell: Zpověď knihkupce
Pokračování úspěšné knihy Deník knihkupce. Autor s úsměvem
a sarkasmem líčí své zážitky s knihami a jejich čtenáři.

Stephanie Laurensová: Dáma v ohrožení
Historický román pro ženy od oblíbené autorky.

Wiesław Myśliwski: Obzor
Obsáhlý román. Vypráví o životě na polském venkově v době
2. světové války a dramatické době po jejím skončení.

Vladimír Kučera, Jan Rychlík: Historie, mýty, jízdní řády
Rozhovor s historikem, profesorem Janem Rychlíkem

Michal Černý: Jak učit sám sebe
Inspirativní čtení o myšlenkových mapách a dalších
možnostech kreativního učení.

r a d n i c e  i n f o r m u j e

k u l t u r n í  a k c e

Uzavření Městské knihovny Nové Město nad Metují
Upozorňujeme naše čtenáře, že z důvodu šíření koronaviru a nařízení vlády je knihovna s platnosti od 22. října 2020 do odvolání uzavřena 
pro veřejnost. Ruší se všechny plánované akce a aktivity. Veřejnost může využít pro vracení knih bibliobox před hlavní budovou a elektro-
nické služby – pouze prodloužení! Po dobu uzavření knihovny nebudou rozesílány žádné upomínky za pozdní vrácení. Po dobu uzavření 
knihovny nebude k dispozici objednávání z katalogu! Pro aktuální informace a změny sledujte naše webové stránky a facebook.

Lada Všetičková, ředitelka

poděkování pracovníkům MSSS OáZa a pečovatelské služby
Současná situace ohledně celosvětové epidemie je pro všechny nelehká, nicméně některé profese jsou za současného stavu vystaveny 
opravdu nemalému tlaku a vyvíjí velké úsilí. V našem městě se jedná zejména o pracovníky MSSS OÁZA a pečovatelské služby, kteří ne-
mohou pracovat z domova a musejí jít plnit své poslání a starat se o druhé.  Velice si jejich práce vážíme a děkujeme za ni! Jako malé 
vyjádření našich díků bylo předání sladkostí a písemného poděkování od vedení našeho města, které bylo předáno v úterý 27. října 2020.

(EK)
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Připravované akce v knihovně na měsíce listopad a prosinec 2020

UPOZORŃUJEME NÁVŠTĚVNÍKY, ŽE VZHLEDEM K SOUČASNÉ EPIDEMIOLOGICKÉ SITUACI JE ZMĚNA
PROGRAMU VYHRAZENA. SLEDUJTE NAŠE WEBOVÉ STRÁNKY, FACEBOOK A VÝLEPOVÉ PLOCHY.

Barvy v paličkované krajce
Krása ruční práce členek Klubu přátel paličkované krajky při TJ Sokol Opočno.

Výstava ve společenském sále knihovny potrvá do 20. 11. Vstup je volný.

Karel Kratochvíl - Josef Pinkava
Předvánoční prodejní výstava obrazů. Majitel výstavy Josef Pinkava věnuje získané finanční prostředky

Lékařům bez hranic a na charitativní účely - Hospic Anežky České v Červeném Kostelci. Výstavu zahájíme
vernisáží ve středu 25. 11. od 17 hodin. Potrvá do pátku 11. 12. Výdej prodaných obrazů se uskuteční

v týdnu od 14. do 18. 12. Ve společenském sále, vstup je volný.

Uruguay - krásy Střední Ameriky
Cestopisná přednáška KČT. Přednáší manželé Záhrobští. Ve čtvrtek 5. 11. od 17.30 hodin ve společenském sále. 

Dentální hygiena pro začátečníky. Proč ji potřebujeme, proč se jí nebát a proč se vyplatí
Osvětová zdravotní přednáška specialistky na dentální hygienu Michaely Machové.

V pondělí 23. 11. od 18 hodin ve společenském sále. Vstup je volný.

Vánoční bábovka
Společensko-literární setkání proběhne v sobotu 28. 11. od 15 hodin. Čtení, cukroví, překvapení. Vstup je volný.

Metuje známá i neznámá
Novou regionální knihu o řece Metuji představí autoři Eva Koudelková a Aleš Fetters. 

Zveme vás ve středu 1. 12. již od 17 hodin do společenského sálu knihovny. Vstup je volný.

Banát - za krajany do Rumunska
Cestopisná přednáška KČT. Přednáší Mgr. Irena Kupková. 

Ve čtvrtek 3. 12. od 17.30 hodin ve společenském sále knihovny.

Dopolední čtenářský klub
Další z řady setkání a povídání si o literatuře, kultuře a umění. Pojďme si společně číst
a povídat si o tom. V pondělí 7. 12. od 9 hodin dopoledne v klubovně. Vstup je volný.

Vánoční harfový koncert
Atmosféra Vánoc na strunách královského nástroje - harfy. Účinkuje Katarína Ševčíková.

Ojedinělý koncert pořádáme ve středu 9. 12. od 18 hodin ve společenském sále. 
Vstupné 200,- Kč. Předprodej vstupenek v oddělení pro dospělé od 2. 11.

Rudolf II.
O životě významného panovníka z rodu Habsburků přednáší MUDr. Petr Minařík.

V pondělí 14. 12. od 18 hodin. Ve společenském sále, vstupné 30,- Kč.
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AKCE OPĚT PŘESUNUTA 

NA 3. 3. 2021

vstupenky zůstávají v platnosti

24. 10. Dobruška / 25. 10. Červený Kostelec / 
15. 11. Česká Skalice / 21. 11. Praha /  
22. 11. Nové Město nad Metují 

Koncerty jsou odloženy a budou přesunuty na nové termíny.
Vstupenky a rezervace zůstávají v platnosti.

v opeře

více na www.nofi.cz
NOFI_DL_2020.indd   1 29.10.2020   8:57

kultura 2020 a advent?
Vážení diváci, doba je velmi složitá a nepřehledná. Nejen v našich osobních životech, ale i v organizaci kulturních akcí. Nevidíme žádnou 
naději, že bychom mohli v listopadu organizovat jakékoliv kulturní představení. Proto přesouváme všechny listopadové akce na rok 2021. 
Bratři Ebenové na 3. 3., divadlo Háta na 5. 5. a koncerty Novoměstské filharmonie na neurčito. Všechny vstupenky a rezervace zůstávají  
v platnosti. Budeme rádi, když nebudete chtít vstupenky vrátit. Pokud na vrácení budete trvat, o způsobu a termínech vrácení budeme infor-
movat na našich webových stránkách, emailovým servisem a na sociálních sítích. V současné době není možné provozovat službu vrácení.  
A jak dál? Co tradiční adventní akce? Vánoční trhy? Stejné otázky si bohužel klademe i my, organizátoři. První adventní neděle připadá na 
29. 11. a dle současných nařízení by se konat rozsvícení stromečku konat nemohlo, shromažďování lidí není úplně žádané. Sledujte proto 
webové stránky a sociální sítě Městského klubu i města Nové Město nad Metují, kde vás budeme aktuálně informovat. 

Zdeněk Krákora, ředitel MK
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Rozhovor – Ohlédnutí za 42. Festivalem 
české filmové komedie Nové Město nad Metují 

Pro listopadové číslo jsem požádala o rozhovor ředitele Městské-
ho klubu v Novém Městě nad Metují Zdeňka Krákoru. Jaký byl le-
tošní ročník a co bude příští rok, se dočtete níže.

letošní ročník festivalu proběhl, jak se říká „za pět minut dva-
náct“, neboť přísná koronavirová opatření na sebe nenechala 
dlouho čekat. Jak byste tento ročník popsal a zhodnotil?
Letošní ročník byl opravdu velmi specifický. Především tím, že 
jsme se pouštěli do obrovské nejistoty už v přípravách. O festiva-
lu začínáte přemýšlet již na podzim předešlého roku, vypisují se 
dotace, jedná se o grafice, plánujete navazující činnosti … do toho 
přišel Covid. Právě ve chvíli, kdy potřebujete rozjet vše důležité. 
Nasazení filmů je od posledního festivalu až do toho budoucího. 
Víte plán premiér a najednou do všeho takový neuvěřitelný chaos 
a nejistota. Nikdo vám nic nemůže potvrdit, nikdo neví, navíc v ob-
tížných chvílích ani nemáte sílu oslovovat třeba partnery festivalu 
o sponzorství, když víte, jaké všechny problémy v tu dobu řeší. Pak 
naštěstí přišlo rozvolňování. Jak fyzické, tak i myšlenkové. Lidé ale-
spoň na chvilku získali pocit volnosti a normálního života. Všechny 
přípravy měly relativně velké zpoždění, museli jsme ve všem po-
měrně hodně improvizovat. Věděli jsme, že může nastat situace, 
že se festival vůbec neuskuteční. Protož jsme většinu investic od-
kládali na poslední chvíli. Hodně věcí jsme zjednodušili a zeštíhlili. 
Např. doprovodný program, propagaci. Věděli jsme, že vše budeme 
muset pojmout trošku jinak. Nakonec musím přiznat, že to možná 
vůbec nebylo špatné a divák tato omezení možná ani nepoznal. 
Doprovodný program byl nakonec skvěle připraven a také diváci 
si cestu před Kino 70 našli a z toho jsme měli velkou radost. Co se 
týče filmů, distributoři byli nakonec odvážní a i do nejisté doby 
pustili další filmy, a tak bylo co dávat, včetně aktuální premiéry. 
Obávali jsme se toho, že nebudou chtít jezdit delegace na filmy,  
a proto jsme připravili i on-line besedy. Nakonec se to ukázalo 
jako skvělá kombinace, z toho jsem měl největší radost. Velkou 
radost mám také z toho, že stále moderuje festival Michal Janča-
řík, vážím si jeho profesionality i našeho čím dál tím silnějšího 
přátelství.

a Jaká byla návštěvnost letošního ročníku? Nebáli se lidé chodit 
do kina a na doprovodné programy?
Nevěděli jsme, jak budou lidé reagovat. Chápali jsme jejich obavy, 
chápali jsme i hlasy, že lidé nechtějí chodit na projekce v rouškách. 
Přesto byly soutěžní projekce velmi dobře obsazené, většinou bylo 

obsazeno minimálně z 2/3 až poloviny sálu, což česká kina v tuto 
dobu rozhodně nezažívala. Na soutěžní projekce přišlo jen o cca 
100 lidí méně, než loni (cca 1800 diváků). Bohužel, ale pochopitel-
ně, se festival nesetkal se zájmem škol. Návštěva doprovodných 
projekcí byla v řádu jednotek tříd.
Doprovodné programy byly skvělé a pomohlo i velmi pěkné poča-
sí. Lidé si cestu před kino našli, poseděli, užili si pivko a dobrou 
zábavu. Velký úspěch měl u lidí náš letošní merch. Roušky s úsmě-
vem se vyprodaly během dvou dnů, nechali jsme udělat dotisk  
a jsou ještě stále k dostání. Bohužel je teď nemáme kde prodávat. 

Začínáte už plánovat ročník 2021?
To je složitá otázka. V hlavě už samozřejmě myšlenky máme, ale je 
velmi těžké teď něco plánovat. Věřím, že hodně filmů už je natoče-
no, nějaké zprávy máme, pár premiér bylo odloženo, uvidíme, jaká 
bude situace. V současnou dobu analyzujeme proběhlý ročník, jak 
co se týče obsahu, tak třeba hospodaření. I ve složité situaci nás 
neopustila větší část partnerů festivalu a za to jim patří velký ob-
div. Shánět peníze do kultury v době, kdy mají firmy svých starostí 
dost není opravdu jednoduché. Od toho všeho se budou vyvíjet 
plány na budoucí ročník. Důležitý bude i vývoj veřejných rozpo-
čtů. Jednoznačně ale s festivalem komedie počítáme. Přece jen to 
bude 43. ročník a udržení této jedinečné tradice je naší morální 
povinností. 

v poslední otázce bych se ráda dotkla současné situace v kultuře 
a uzavření vaší organizace. Jak se s touto mimořádnou situací po-
týkáte a dokážete již nyní odhadnout, jaký to bude mít na Městský 
klub a kulturu ve městě vliv do budoucna?
I na tuto otázku se velmi složitě odpovídá. Současná situace není 
růžová a rozhodně není jednoduchá. Nedokážu si ale dlouhodo-
bě představit, že bychom měli žít bez kultury a nebo se například 
uchýlit pouze k on-line kultuře u našich TV obrazovek či u počíta-
čových monitorů. Možná budeme muset hledat jiné formy, bude-
me  vytvářet a nabízet kulturu za ztížených či omezených podmí-
nek, ale kulturu padnout nemůžeme nechat. Jsme docela kulturní 
město, máme zde Novoměstskou filharmonii, pěvecký sbor Kácov, 
divadelní ochotníky NODIVSE a poměrně širokou základnu diváků, 
fanoušků a podporovatelů. Už jen proto musíme vydržet, připravit 
se na to, že situace bude příznivá, sály se znovu otevřou a my bu-
deme moci zatleskat, usmát se či prožít si kulturní zážitek.

Děkuji za rozhovor. Eva Kupková
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Pozvánka na výstavu

FOTOGRAFIE Z CEST
Ing. Zlatko Hála

1. 11. – 31. 12. 2020
„Galerie Na schodech”
Městský úřad v Novém Městě nad Metují

Š k o l y  a  Š k o l s k á  z a Ř í z e n í

pravidelné okénko Xi./20
Podzimní

Obzor se v mlhách utápí, slunce se chystá za čápy.
Den ponenáhlu zhasíná a javor v louce usíná.

Podzimní koncert táhlý dlouze, teskně zní.
Ponuré hejno havraní pohaslé slunce zaclání.
A smutek s melancholií bez cíle bloudí alejí.
Podzimní koncert táhlý dlouze, teskně zní.

Drazí čtenáři pravidelného okénka naší ZUŠ,
ač tento text zahajuji melancholickými slovy, ráda bych vás 
u aktualit z naší ZUŠ potěšila a vyzvala ke klidnému prožití zbytku 
podzimu. Podzimní koncert je letos možná táhlý a teskně zní, nic-
méně dny ubíhají a můžeme se těšit na dny plné světla a upřím-
ně úsměvného zpěvu. Jak jistě všichni víte a vnímáte, školní rok 
a plány na něj se mění každým dnem. V tomto okénku vás tedy 
nyní stručně seznámím s probíhající distanční výukou.

distanční výuka na ZUŠ
Škola reaguje na veškerá vládní opatření a snaží se své zaměst-
nance, žáky a jejich rodiče včas a o všem srozumitelně informovat. 
Díky zkušenostem z minulého školního roku se učitelé snaží více 
se zaměřit na rezervy v on-line komunikaci a v současné době by 
měla být výuka i kolektivních předmětů lépe nahrazena. Každý 
pedagog si dle svého uvážení a na základě zkušeností z minulé-
ho školního roku nyní zvolil, jakou cestou bude výuku provádět. 
Výuka tedy probíhá například formou sdíleného videa, videohovo-
rů i telefonátů. Za své kolegy prosím o trpělivost ve chvílích, kdy 
nemusí spojení dobře fungovat. Zároveň apeluji na zodpovědnost 
každého žáka, aby práci svým kantorům ulehčoval plněním úkolů 
a hlavně oboustrannou komunikací. 

výzva pro žáky i učitele
I když každý učitel raději učí naživo a věřím, že i každý žák se raději 

učí naživo, i v této formě výuky se dají nalézt pozitiva. Vyzývám 
své kolegy a všechny žáky školy: „vyždímejte“ tuto formu výuky jak 
to jen jde! Hledejte cesty, jak výuku ozvláštnit a zpříjemnit. Žáci, 
uvařte ke každé hodině svému učiteli kávu a dejte ji před kameru, 
naučte se něco navíc. Učitelé, vyhledávejte inspirativní videa, zor-
ganizujte videorozhovory žáků s profesionálními umělci. Pracujte 
oboustranně na tom, aby ztížené povinnosti byly zábavou a nesta-
ly se jen nutnou součástí ponurých dní. Provětrejte a prosvětlete 
podzimní melancholii smíchem a novými nápady!

Lucie Kotěrová

S použitím textu z cyklu Roční rozmary Miroslava Reichla pro smí-
šené sbory na slova Václava Fishera.

z á k l a d n í  u m ě l e c k á  š k o l a  B e d ř i c h a  s m e t a n y
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SpŠ – „My jsme průmka!“
Ráda bych vás seznámila s tím, co se u nás na průmyslovce změ-
nilo a co můžeme našim žákům, ale i veřejnosti nabídnout. Byla 
zahájena realizace projektu Polytechnické centrum Novoměstska, 
které bude sloužit nejen žákům průmyslovky, ale i novoměstským 
základním školám, školkám, případně různým spolkům. Prostory 
tohoto centra jsou bezbariérové, a to včetně přístupu. A zaměření? 
Základem celého projektu je umožnit všem zájemcům o přírod-
ní a technické vědy zažít na vlastní kůži, jak věci fungují, jak lze 
propojit tradiční řemesla s moderními technologiemi, jak obstát 
v dnešním světě plném digitálních zařízení a také si uvědomit, že 
za vším tím je chytrý a zvídavý člověk. 

Vybudovali jsme zcela novou a futuristicky vybavenou učebnu, na-
jdete v ní například moderní tabuli, která se skládá z velkého do-
tykového displeje a má vlastní operační systém, dále iPady a také 
mnohé další „vychytávky“, které vám rádi ukážeme.

Pro praktickou výuku strojírenských oborů jsme zrekonstruovali 
a nově vybavili dvě ruční dílny, současně s tím také dbáme na per-
sonální zajištění výuky odborníky.  Od září posílil naše řady nový 
učitel odborného výcviku, shodou okolností bývalý absolvent prů-
myslovky. 

Nesoustředíme se jen na rozvoj studijních a učebních strojíren-
ských oborů, dále pokračujeme v inovaci výuky studijních oborů 
IT. Samozřejmě, že nezapomínáme ani na obor kadeřník, který je 
atraktivní hlavně pro děvčata. Veřejnost má možnost využít služeb 
našich kadeřnictví.

Probíhají radikální úpravy interiéru celé budovy, a to tak, aby třídy, 
ale i další prostory získaly moderní vzhled odpovídající požadav-
kům na vzdělávání ve 21. století a také poskytovaly další podněty 
pro žáky v jejich profesním i osobnostním rozvoji. 
A co nás čeká v následujících měsících? Například dokončení re-
konstrukce společenské místnosti, zavedení tabletů do výuky, sa-
mozřejmostí je další vzdělávání pedagogů, budeme pokračovat ve 
spolupráci s fi rmami regionu…

Pokud vás článek zaujal, přijďte se osobně do naší školy podívat 
buď při Dnech otevřených dveří, nebo si můžete domluvit indivi-
duální prohlídku. Samozřejmě podle aktuální situace.
Na závěr postřeh Eduarda Basse o škole: „Ať už říkají cokoli, ve 
skutečnosti mají žáci i učitelé školu rádi: jsou tam přestávky.“

Mgr. Eva Cohornová

Unikátní technologický kamion zaparkuje u průmyslovky
Tento článek vznikl v polovině října, kdy všechny školy musely pře-
jít na distanční výuku. I přesto jsou přípravy na Dny otevřených 
dveří pro žáky deváťáky základních škol v plném proudu.
Letos máme naplánovaný senzační program, jehož hlavní součástí 
je unikátní technologický kamion, který zaparkuje před průmys-
lovkou. Jedná se o společný projekt Ministerstva průmyslu a ob-
chodu a Ministerstva školství Tour for the Future. Mobilní učebna 
projíždí celou Českou republikou a ve třiceti pěti městech, včetně 
toho našeho, zaparkuje a bude k dispozici nejen žákům a učite-
lům 8. a 9. tříd základních škol. Ti budou mít jedinečnou možnost 
se seznámit s nejmodernější technikou a technologickým pokro-
kem a vývojem. Cílem tohoto velkorysého projektu je zvýšit zájem 
o nové technologie a studium technických oborů. Uvnitř kamionu 
je učebna vybavená 3D tiskárnami, notebooky a tablety s funkcí 
rozšířené reality, což umožňuje i praktické workshopy pod vede-
ním speciálního týmu lektorů. Programu se budou moci zúčastnit 
i pedagogové. Žáci se také dozvědí, pro jakou profesi mají před-
poklady a nadání, pedagogové se seznámí s novým pojetím výuky 
techniky v rámci vzdělávací oblasti Člověk a technika.
A jak je možné, že kamion přijede právě k nám a zaparkuje před 
naší školou? Jedním z organizátorů celého projektu, který spadá 
do inovační strategie Czech Republic - The Country for the Future, 
je Mgr. Michal Bureš, učitel naší školy, který s dalšími lektory tvoří 
Team for the Future a zastává pozici technického ředitele projektu.
Zveme vás na prohlídku unikátního technologického kamionu 
a také naší školy, a to především žáky 8. a 9. tříd základních škol. 
Dny otevřených dveří budou probíhat 20. a 21. listopadu a my la-
díme různé varianty, které budou vycházet z aktuální situace. Sle-
dujte naše webové stránky www.skolynome.cz a také Facebook 
SPŠ NOME s aktuálními informacemi.

Mgr. Eva Cohornová
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Září na „komendě” bylo krásné a bohaté...
» Naše školní zahrada „obdržela titul“ ukázková přírodní zahrada
» Proběhl „malý vodák“
» Šesťáci se vzájemně poznávali

Náš školní pozemek se stal ukázkovou přírodní zahradou
V ČR přibývá přírodních zahrad. To je dobrá zpráva. Pro rostliny 
a živočichy, kterým ubývá vhodných míst k životu v krajině, ale  
i pro člověka. Taková zahrada uklidňuje, vzdělává a nabízí i spous-
tu zážitků při pozorování a fotografování zvířat. Sám to znám moc 
dobře.
Přírodní zahrada musí splňovat několik kritérií. Musí být prostá 
jakékoliv chemie, kromě různých úkrytů pro živočichy a pozemku 
pro luční rostliny tam musí být i prostor pro divočinu. Právě tam, 
v kopřivách a jiném „plevelu“, se totiž nejlépe daří například hou-
senkám.
Toto všechno splňujeme prakticky od založení zahrady, takže zís-
kat tento „certifikát prvního stupně“ nebyl problém. A stačilo nám 
to. Když nám ale Andy Jones vybudoval tak krásný vodní tok, řekli 
jsme si, že tohle by rozhodně mělo vidět více lidí. 
A tak v pondělí 21. 9. k nám přijely hodnotitelky hned dvě. Asi kvůli 
nestrannosti. A po dvou hodinách rozhovorů a hodnocení bylo jas-
né, že jsme uspěli – získali jsme cennější ocenění – jsme ukázko-
vou přírodní zahradou. Pátou v kraji celkem a vůbec první školní. 
Plyne z toho pro nás především to, že se počet návštěvníků nejspíš 
zvýší. Ale to je dobře. Rozhovor s milovníky zahrad v našem inspi-
rujícím prostředí je nabíjející…

Vašek Nýč     

vodácký kurz 2020
Dne 14. 9. jsme se sešli v 17:30 h. na vlakovém nádraží v Novém 
Městě nad Metují v počtu třinácti žáků 9. B a  dvou učitelů. Koupili 
jsme jízdenky, nastoupili do vlaku a vyrazili do Týniště nad Orlicí. 
Po příjezdu na vlakové nádraží jsme vyrazili do naší cílové desti-
nace. Byly nám sděleny základní informace a vrhli jsme se na roz-
dělávání stanů. Následně jsme měli volný čas, a když se setmělo, 
začali jsme hrát různé hry. 
Druhý den jsme se nasnídali a vyrazili na nádraží. Vlak nás dovezl 
do Kostelce nad Orlicí a tam jsme se sešli s panem Ptáčkem, nej-
lepším vodáckým instruktorem u nás. Poučil nás o bezpečnosti na 
vodě, jak pádlovat… Už víme, co znamená lego, kontra apod. Roz-
dělili jsme se do skupin a vyrazili na vodu. Po cestě byly zastávky 

na jídlo. Na vodě nás čekalo pár nevyhnutelných bitev, při kterých 
jsme se všichni namočili. Po dlouhé pětihodinové cestě jsme do-
razili do našeho tábořiště RampaSport, hrály se míčové hry a po 
pár hodinách se šlo spát.  Poslední den jsme si sbalili věci a hned 
po snídani jsme vyrazili s panem Prouzou na vodu. Tato plavba 
byla bez vodního válčení, ale přesto nás čekaly překážky v podo-
bě jezu a dvou spadlých stromů přes řeku. Po příjezdu do Krňovic 
jsme zabalili rafty, převlékli se a velmi rychlým tempem vyrazili na 
nádraží v Třebechovicích pod Orebem. Vlak nás dovezl do Týniště, 
kde jsme přestoupili na vlak do Nového Města nad Metují a naše 
cesta tímto skončila.

Turisťák 2020
V pondělí 7. 9. jsme odjížděli na turisťák. Jeli jsme na chatu Alba  
a byli jsme první ročník, který jel na tuto chatu. Vařili tam výborně, 
my holky jsme si skoro pokaždé přidávaly. Hned první den jsme 
si udělali výlet na Šerlich. Tam jsme si chvíli odpočinuli, vyfotili 
se a vyrazili zpátky. Druhý den byl asi nejlepší, protože jsme šli 
do lanového parku. Absolvovali jsme úroveň Junior. Byla to hroz-
ná sranda, protože se vždycky někdo zasekl a trvalo dost dlouho, 
než se vymotal. Když jsme skončili, tak jsme šli ke kostelu sv. Ma-
touše a cestou jsme luštili morseovku. Vrátili jsme se na večeři, 
ke které nám připravili meruňkové knedlíky. Julča nejdříve říkala, 
že jí nechutnají, ale nakonec si snad pětkrát přidala a snědla jich 
sedm. Byla úplně nacpaná, ale pořád si chtěla přidávat a my jsme 
jí domlouvali, aby si už nepřidávala, že jí bude špatně. Další den 
jsme se chystali na Velkou Deštnou a do Luisina údolí. Oběd jsme 
měli o půl hodiny dříve, abychom stihli autobus, který nás měl 
vyvézt k Masarykově chatě.  Na Masaryčce jsme se vyfotili a vydali 
se na cestu. Cesta na Velkou Deštnou byla dobrá, protože jsme 
měli krásné počasí.  Když jsme tam došli, tak jsme vystoupali na 
rozhlednu. Byl krásný výhled a s holkami jsme si udělaly spoustu 
hezkých fotek. Z Velké Deštné jsme sešli do Luisina údolí a od-
tamtud zpět k naší chatě. Po večeři jsme vyběhli na hřiště hrát 
přehazku. Ve čtvrtek ráno pršelo a byla docela zima, takže jsme si 
šli zaplavat do krytého bazénu a ti, co nechtěli, mohli jít do muzea. 
Po obědě už zase svítilo sluníčko, a tak jsme si šli zahrát mini golf. 
Mně to sice vůbec nešlo, ale docela mě to bavilo. V pátek jsme si 
zabalili svoje věci a hurá domů.                                                                            

Markéta Hofmanová, 6. B
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SpŠ, OŠ a ZŠ – vánoční výstava na zámku se ruší
Vážení přátelé, vzhledem k situaci, ve které se nyní všichni nacházíme, jsme museli přistoupit k nelehkému rozhodnutí a pro letošní rok 
zrušit Vánoční výstavu. Již mnoho let je Vánoční výstava na zámku v Novém Městě nad Metují takovou předzvěstí blížících se svátků. Kaž-
dým rokem jsme se všichni zapojili do příprav, abychom vás okouzlili sváteční atmosférou, ať už to byla výzdoba, občerstvení i možnost 
si koupit drobné dárky pro sebe i své blízké. Mnozí jste přicházeli pravidelně se „jen“ podívat, potěšit se pohledem na tu vánoční krásu.
Letos to je bohužel jinak. Zůstáváme doma. Využijte tedy čas, který byste strávili na naší výstavě k tomu, abyste si popovídali se svými 
blízkými, a místo dárečků, které jste si odnášeli domů z Vánoční výstavy, řekněte pěkně nahlas, jak moc vám záleží na tom druhém, jak 
moc ho máte rádi. Příští rok se na vás opět budeme těšit na naší kouzelné Vánoční výstavě.

Kolektiv SPŠ, OŠ A ZŠ Nové Město nad Metují
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adaptační kurzy 6. ročníků

akce v ZŠ Malecí

Na naší škole opět proběhly adaptační 
kurzy pro 6. ročníky. Dva dny probíhaly 
v Orlických horách na chatě Jedlová a je-
jím okolí aktivity, které měly za cíl stmelit 
nové kolektivy, poznat se, naučit se ko-
munikovat a spolupracovat. Třetí den ješ-
tě pokračoval ve stejném duchu ve škole. 
Nabitý program pro třídy a jejich třídní 

učitelky připravili Mgr. Pavla Halásková, školní metodik prevence, 
a Mgr. Libor Drašnar, výchovný poradce. Náročné úkoly se samo-
zřejmě nedají zvládnout za pouhé tři dny a třídy na nich budou 
dále pracovat, ale byl to společný start na cestě 2. stupněm. 

… a nyní očima účastníka
Začínali jsme na druhém stupni, ve třídě 6. A, a to znamenalo, že 
pojedeme na dvoudenní adaptační kurz. Tak dlouho jsme na to 
čekali, těšili se a je to tu! V pondělí ráno jsme tedy čekali před naší 
školou, říkali si, co se tam asi bude dít, a nemohli se dočkat. Potom 
přijel autobus a my jsme vyjeli. Už jenom cestou byla super zába-
va, hlavně proto, že všichni zpívali a byla tam prostě strašně pozi-
tivní nálada. Autobus zastavil, vystoupili jsme v Orlických horách 
a pochodovali přímo k chatě Jedlová, kde jsme měli být ubytovaní. 
A dobrodružství začíná! Hned první hra byla celkem super až na 
to, že několik lidí popíchaly vosy. Celkově na adapťáku byly vosy 
náš hlavní nepřítel, ale o tom dost. Teď k věci. Po celou dobu jsme 
měli krásné počasí, a tak jsme většinou hráli hry venku, ale také 

V září 2020 se žáci i učitelé naší školy zase plně vrátili k prezenč-
ní výuce, kterou obohatí i Claire Tibbles, která dochází do školy 
na konverzační hodiny v angličtině každý druhý týden. Aby však 
pedagogové byli připraveni i na distanční výuku, zúčastnili se bě-
hem září dvou školení, která se týkala dalšího využití aplikace MS 
Teams. Hned na začátku září jsme do dětského oddělení Městské 
knihovny v Novém Městě nainstalovali část výstavy k fi lmu A Plas-
tic Ocean, aby ji kromě našich žáků mohly zhlédnout i děti z jiných 
škol. Od 14. do 17. 9. 2020 byli žáci 6. A a B na adaptačním pobytu, 
který proběhl v Desné v Jizerských horách. Během pobytu je čekalo 
několik aktivit, při nichž se seznámili nejen žáci navzájem, ale i žáci 
s třídním učitelem. Každá třída si vytvořila svá pravidla. Protože 
bylo nádherné počasí, většinu času všichni trávili venku. Žáci cho-
dili na turistické výlety (vodní nádrž Souš, vodopády Černá Des-
ná, Nýčovy domky), stavěli domečky pro lesní skřítky z darů lesa, 
sbírali houby, zasoutěžili si v různých disciplínách. Poseděli také 
u ohně a opékali špekáčky. Na závěr nejdříve učitelé zhodnotili po-
byt, předali ceny za soutěže a pamětní listy, poté proběhla diskoté-
ka. Dne 16.9.2020 se naše škola připojila k celostátní akci T-Mobile 
Olympijský běh, kterým Český olympijský výbor slaví Olympijský 
den. Je to jeden ze způsobů, jak ukázat dětem, že pohybem se mo-
hou bavit, užívat si ho a radost z něj sdílet se svými spolužáky 
a kamarády. Kromě pohybu samotného jsme chtěli, aby si děti při-
pomenuly význam olympijských hodnot a myšlenek. Škola uspo-
řádala vlastní závod na trati dlouhé 600 m. Akce se konala na Sta-
dionu generála Klapálka a zúčastnili se jí žáci a žákyně 8. a 9. tříd. 
Absolutním vítězem v kategorii chlapců se stal Matěj Lácha z 8. A, 
v kategorii dívek pak zvítězila Petra Maixnerová z 9. B.

občas vevnitř, při kterých jsme se hlavně sdružovali jako kolektiv. 
Šli jsme na túru, při které jsme hráli hru slepý a vůdce, také se hrál 
fotbal, hledali se různé předměty z lesa, ale nejvíce většinu žáků 
bavila stezka odvahy, při které se ztratil náš třídní maskot Eda. Náš 
adapťák byl strašně super a užili jsme si to, byli tam super učite-
lé, naše třída bude muset zapracovat na spolupráci, ale většinou 
to docela fungovalo. Byl to zážitek a skvělá zkušenost. Děkujeme 
všem, kteří pro nás adaptační kurz připravili.

Šimon Hanic, 6. A

17. a 18. 9. se deváté třídy vydaly na exkurzi na Úřad práce v Ná-
chodě.V pátek 18. 9. proběhl Den bez aut. Třída 4. B se vypravi-
la vlakem na dopravní hřiště do Náchoda. Během dopoledne si 
žáci procvičili dopravní značky a dopravní situace. Vzali si s sebou 
i cyklistické helmy, proto si také mohli vyzkoušet bezpečnou jízdu 
na půjčených kolech.
Den bez aut byl první společnou akcí třídy 1. A. Děti zjišťovaly, kdo 
chodí do školy pěšky a kdo jezdí autem. Pak si všichni společně 
vysvětlovali význam některých dopravních značek. Také se pustili 
do kreslení obrázků s dopravní tematikou. Následně žáci vyrazili 
před školu a prohlédli si všechny značky. Nakonec si vysvětlili, jak 
se správně přechází přes přechod. Třídy 5. A a 3. B se tento den zú-
častnily výzkumu, ve kterém se snažily najít odpovědi na následu-
jící otázky: Vědí lidé o akci Den bez aut? Chápou, že by měli tento 
den omezit jízdu autem? Jak vypadá dopravní situace při příjezdu 
a výjezdu z Nového Města směr Náchod? Při dotazování děti z 5. A 
zjistily, že lidé většinou o Dni bez aut vědí. Tatínkové odpovídali, že 
autem musí jet do práce. Maminky do práce většinou chodí pěšky 
nebo jezdí na kole, pokud pracují v Novém Městě. Děti ze 3. B zjisti-
ly, že z dotazovaných lidí o Dnu bez aut nikdo neví. Při porovnávání 
počtu aut, která danou lokalitou projela, si děti ověřily, že počet 
aut nezávisel na určitém dni. V oba dny (úterý a pátek) projel při-
bližně stejný počet aut. V projektovém vyučování se 3. A věnovala 
bezpečnosti na ulicích v našem městě, žáci si zopakovali chování 
chodců v dopravním provozu a vyrobili některé dopravní značky. 
A na závěr děti některé dopravní situace  zakreslily na chodník 
před školou. 5. B oslavila Den bez aut jízdou na kolech. Žáci jeli 
od školy na atletický stadion, kde uspořádali závody. Potom se 



18 Novoměstský zpravodaj

z á k l a d n í  š k o l a  m a l e c í

přemístili na bývalé dopravní hřiště a ze značek, které si sami vy-
robili, připravili dopravní situace. Značky se učili a dopravní situa-
ce řešili. Nakonec uspořádali jízdu zručnosti. Třída 2. B se nejprve 
vydala na křižovatku poblíž kruhového objezdu a tam zaznamená-
vala počty projíždějících dopravních prostředků. Děti pracovaly ve 
dvou skupinách, jedna evidovala dopravní prostředky pro osobní 
přepravu a druhá dopravní prostředky pro nákladní přepravu. Po 
vyhodnocení záznamů obou skupin se žáci přesunuli na bývalé 
dopravní hřiště. Zde si společně zopakovali a procvičili znalosti 
dopravních značek a dopravních situací. Na závěr děti kreslily na 
asfalt obrázky s dopravní tematikou - značky, křižovatky apod.
Školní družina se také připojila ke Dni bez aut. Povídání, řešení 
dopravních situací, omalovánky, dopravní značky, kvízy, soutěže, 
pexesa. To všechno stihly děti ve školní družině během páteční-
ho odpoledne ve svých odděleních. Další akcí družiny byly Sovy 
na školní zahradě. V pondělí 21. září 2020 k nám na školní zahra-
du společně s některými sovami přijeli Petra a Radek Podolských 
a seznámili děti s životem a potřebami těchto živočichů. Součástí 
programu byla i ukázka ptáků a jejich výcvik.

Mgr. Ivana Rydlová

ZŠ MalECí OBČaNůM MěSTa
Žádáme občany, aby nevstupovali na pozemek školy a netrhali 
ovoce na zahradě. Tento skutek je trestným činem – krádeží. Je 
smutné, když někdo zcizí ovoce dětem, které se těší na ochut-
návku ze školní zahrady, o kterou celoročně pečují. Vzniklou 
situaci jsme řešili s Městskou policií v Novém Městě nad Metují 
a naše poděkování patří především panu Josefu Pročkovi.

vedení školy

d ů m  d ě t í  a  m l á d e Ž e  s t o n o Ž k a  n o v é  m ě s t o  n a d  m e t u j í
Telefon: 604 646 773 IČ: 710 10 106 E-mail: ddmstonozka@centrum.cz

Program se bude konat pouze v případě rozvolnění vládních 
opatření!

Forza Horizon v Tarantuli
Středa 4. 11. 2020 / 16.00 – 17.00 hodin. Pro všechny děti od 2. třídy.
Sešlápnout plynový pedál nejen v závodních speciálech můžete 
toto středeční odpoledne na dvou konzolích XBOX One v naší her-
ně Tarantule. Hrajeme Forzu 3 i 4! Přijďte si zazávodit! Cena: 30 Kč.
Bližší informace na tel. čísle 774 619 032.
keramika pro příchozí
Středa 4., 11., 18. a 25. 11. 2020 / 17.00 – 19.00 hodin. Zveme všechny, 
kteří mají chuť vyzkoušet si svoji zručnost a zároveň tvořivě odpočí-
vat. Vítání jsou i ti, kteří s keramikou nemají žádné zkušenosti. Naše 
lektorka vás seznámí se základy i nástrahami keramického tvoření. 
Cena: 40 Kč za 1 hodinu.
Bližší informace na tel. čísle 724 004 084.
Sobotní keramika
Sobota 7. 11. 2020 / 14.00 - 17.00 hodin. Na sobotní keramiku může 
přijít úplně každý, kdo má chuť tvořit – malé děti s rodiči, před-
školáci, školáci i dospěláci. Začínajícím rádi poradíme „jak na to“, 
ostatní mohou tvořit podle své fantazie. Cena: 40 Kč za 1 hodinu – 
60 minut (můžete přijít na 1, 2 nebo 3 hodiny).
Bližší informace na tel. čísle 724 004 084.
Minecraft!
Středa 11. 11. 2020 / 16.00 – 17.00 hodin. Pro všechny děti od 2. třídy.
Přijďte do Stonožky strávit odpoledne ve společnosti této nezávislé 
počítačové hry. Krychlový 3D svět už čeká na vás a vaše kamarády 
v naší počítačové herně! Cena: 30 Kč. Bližší informace na tel. čísle 
774 619 032. Vyplněnou přihlášku odevzdejte do DDM do 9. 11. 2020.
dílna 3d tisku
Čtvrtek 12. 11. 2020 / 15.00 – 16.00 hodin. Pro všechny děti od 
5. třídy, mládež a dospělé. Zajímá vás, jak funguje 3D tiskárna? 
Přijďte si do Stonožky navrhnout vlastní výrobek a vytisknout jej 
na naší 3D tiskárně Poseidon XL českého výrobce. Kapacita omeze-
na! Cena: 80 Kč. Bližší informace na tel. čísle 774 619 032. Vyplněnou 
přihlášku odevzdejte do DDM do 10. 11. 2020.
Sobotní tiffany a smalt 
Sobota 14. 11. 2020 / 14.00 - 17.00 hodin. Sobotní tvoření techni-
kami tiffany a smalt. Je určeno pro děti od 5. třídy, mládež i pro 

dospěláky. Začínajícím rádi poradíme „jak na to“, ostatní mohou 
tvořit podle své fantazie. Cena: 60 Kč za 1 hodinu (v ceně je zahrnut 
veškerý materiál a pomůcky). Můžete přijít na 1, 2 nebo 3 hodiny. 
Bližší informace na tel. čísle 724 004 084.
adventní kalendář v Excelu
Středa 18. 11. 2020 / 16.00 – 17.00 hodin. Pro děti od 5. třídy, mlá-
dež a dospělé. Zajímá vás prostředí tabulkového programu Excel 
a chcete se naučit něco nového: Pomocí tohoto šikovného pomoc-
níka se dnes naučíme vytvořit si zajímavý adventní kalendář, který 
si vytisknete a odnesete s sebou domů! Cena: 50 Kč. Bližší informa-
ce na tel. čísle 774 619 032. Vyplněnou přihlášku odevzdejte do DDM 
do 16. 11. 2020.
Tvoříme ze šišek
Čtvrtek 19. 11. 2020 / 15.00 – 16.30 hodin. Pro děti od 2. třídy. Společ-
ně se naučíme ze šišek vyrobit barevné květiny. Cena: 30 Kč. Bližší 
informace na tel. čísle: 724 004 084. Vyplněnou přihlášku odevzdej-
te do DDM do 16. 11. 2020.
keramické svícínky
Pátek 20. 11. 2020 / 15.00 – 16.30 hodin. Pro děti od 2. třídy. 
Cena: 30 Kč. Bližší informace na tel. čísle: 724 004 084. 
Vyplněnou přihlášku odevzdejte do DDM do 16. 11. 2020.
krása zvaná tiffany
Pondělí 23. 11. 2020 / 17.00 – 19.00 h. Pro všechny zájemce od 
6. třídy ZŠ, mládež i dospělé. Přijďte si vyzkoušet techniku skládání 
a spojování kousků barevného skla do vzoru - tiffany. Lektorka vás 
provede základy této techniky. Poté si touto technikou každý účast-
ník vytvoří anděla. Cena: 80 Kč. Bližší informace na tel. čísle 724 004 
084. Vyplněnou přihlášku odevzdejte do DDM do 19. 11. 2020.
dopolední program pro MŠ – vánoce za starých časů
Úterý 24. 11., Středa 25. 11., Čtvrtek 26. 11. 2020 / 9.30 – 11.00 hodin
Program určený mateřským školám.
Malý výlet do Egypta
Středa 25. 11. 2020 / 16.00 – 17.00 hodin. Pro všechny děti od 2. třídy.
Prozkoumejte vnitřek pyramidy, vyšplhejte na Sfi ngu nebo se jen 
tak projděte chrámem zasvěceným některému z egyptských bohů. 
To vše a ještě mnohem víc můžete zažít v naší konzolové herně 
Tarantule poslední listopadovou středu! Cena: 30 Kč.
Bližší informace na tel. čísle 774 619 032.
Vyplněnou přihlášku odevzdejte do DDM do 23. 11. 2020.
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 „Nové Město nad Metují – město hodin a hodinek“ další pohled na něj
Byla doba, kdy městys Krčín býval samostatnou samosprávnou 
obcí. Ten značně a osvíceně investoval i do svých nemovitostí. Měl 
svou vlastní novou školu 1892, radnici 1907, elektrárnu 1909, ná-
jemní dům tzv. „Reprezenťák“ 1922, sokolovnu 1933 a další vyba-
vení. Po církevní stránce míval kdysi jako bývalá farnost i kostel  
a faru, než byla farnost přenesena do Nového Města a kostel se 
stal filiálním. V době 1891-2 si nechal postavit náhradou za sta-
rou školu školu novou a v r. 1905-8 i novou radnici. Obě budo-
vy byly vybaveny hodinami. Na tehdy nově vybudované radnici 
(nyní v budově MŠ v ulici 1. Máje 100) byly osazeny i ty jedny nové 
věžní hodiny (dále jen VH). Po jejich zakoupení za cenu 420 zla-
tých v r. 1907 od renomované pražské firmy, jež v Praze pečovala  
i o Staroměstský orloj a značila se Ludvík Hainz, Praha, byly umís-
těny v radniční věži. VH byly vybaveny strojem jicím (od jít), bicím 
čtvrťovým a bicím celým. Takže při slavnostním otevření radnice  
r. 1908 již VH sloužily veřejnosti. Jednalo se již o 495. hodinový stroj 
VH vyrobený zmíněnou firmou. Vzhledem k vertikálním stavebním 
dispozicím věže pak zde byla délka chodu hodin dána výškou,  
v níž se pohybují závaží, a to znamená zde konkrétně délkou jed-
noho dne. Na severní a východní stěně věže byly a dodnes jsou  
2 číselníky (ciferníky).  Za tyto skleněné číselníky o tloušťce 8 mm 
s průměrem 100 cm s římskými číslicemi byl zaveden přívod elek-
třiny z okruhu veřejného osvětlení, aby mohly být v noční době 
podsvíceny a mohl být odečítán zvenčí čas i v noci.
Jde již o velice slušný stroj z vyráběné řady fy Hainz. Zdobený 
(akanty) litý dvojitý rám s rozpěrnými tyčemi nese celý mecha-
nismus hodin, všech tří strojů. Je tu použit tzv. Lepautův krok,   
s paletami osazenými ve tvarované dřevěné kyvadlové tyči a zabí-
rajícími do krokového kola s půlenými kolíčky, obdobně jako u VH 
v ZŠ Krčín.
Věž radnice má čtvercové zdi vyneseny na několika trojitých sa-
dách ocelových I –profilů vysokých 32 a 16 cm. V její dolní části 
je pak umístěna ochranná skříň právě zmíněných VH. Věž nemá 
nahoře žádný strop a je tudíž otevřená i pohledově až k tesařské 
vazbě nahoře pobité prkny - bedněním. Ve špici prostoru je po-
klop do čtvercové lucerny. V ní jsou nahoře umístěny a viditelné  
i z ulice dva cimbály čtvrťového a celého bití s bicími kladivovými 
mechanismy, ovládanými skrze drátovody od pák bicích kol VH.  
Prostor věže je uzavřen dřevěnými dveřmi.
Zmíněné dveře se vůbec staly poznámkovým „blokem“ o obsluze 
hodin. Nejsilněji na nás zapůsobí křídou psaná poznámka o délce 
trpělivé služby pana Vintery, která trvala celých 70 let!! Ostatní po-
známky jsou již špatně čitelné. 
V rocích 1998-9 byly VH vybaveny elektronátahem od pana Šoto-
ly, tehdy pracujícím v Technických službách. Tím se zjednodušila  
a zmenšila četnost obsluhy hodin, přičemž zásah do historického 
stroje nebyl až tak drastický. Na místě ve věži zůstala zachována 
původní závaží s kladkami a lany. Toto vybavení však může zapříči-
nit také nejednu nesnáz například, že bití se stane téměř „nesmr-
telné“ při jeho poruše, jak se již také stalo.
Původní žárovkové osvětlení s větší spotřebou bylo nahrazeno vý-
bojkovým osvětlením i se svítidlem v roce 1981, jak je zaznamená-
no křídou na zadní straně dveří.  
V poslední době a to v létech 2019-20 jsem pak po závadě kom-
pletně rozebral celé VH a provedl generální opravu s očistou od le-
tité špíny, od zaschlých maziv a obnovil povrchové úpravy. Mj. pa-
lety byly nahrazeny novými tvrdšími ze zlepšené (tepelná úprava) 
oceli a vyrobeny dva díly nových půlených mosazných ložisek atd. 
Na krokovém kole byly zafixovány uvolněné kolíky a jeho deformo-
vaná část byla vyrovnána. Skříň VH byla dokonaleji zatěsněna před 
prachem a hmyzem, namazán stroj odpovídajícími mazivy a byla 
provedena jeho justáž a další zákroky. Následně byla i věžní ho-

dinová místnost vyčištěna, vyluxována za spolupráce s hasičkami  
a zčásti pokryta podlaha PVC. Vnitřek skříně VH je nyní také osvět-
len LED reflektorem. Může případně ještě nějakou dobu trvat, než 
se podaří postupně plně ustálit chod i bití hodin. Tím je nám zre-
staurován a zachován historický stroj zase na řadu let.
Na rozdíl od jiných věžních hodin ve věžích jsou tyto relativně dob-
ře přístupné po schodišti z prostor mateřské školy, což je dobré jak 
pro obsluhu, tak i pro případnou jejich prohlídku.
Všechny kroky se musely činit za příslušných hygienických protiko-
ronavirových opatření v MŠ. Za spolupráci je třeba poděkovat zást. 
ředitelky paní Žižkové.

Karel V. Nývlt
člen spolku Poznávání

Služby u hodin v průběhu let: nátah, úprava chodu, seřízení ruček 
(jsou časově i po stránce osob těžko sledovatelné a především ne-
zaznamenané, proto jsou následující údaje značně nejisté)
» Vintera; od r. 1907 do r. 1977 – 70 let;  Krčín; asi šlo o dlouholetou 
údržbu a ne každodenní obsluhu
» prozatím neznámo, kdo se o VH dennodenně staral od počátku 
nainstalování VH; následně to bývali obvykle školníci, kteří nata-
hovali hodiny v základní škole a zřejmě často i na radnici 
» Šmída Karel (školník) se synem Jirkou asi do r. 1959; 1. máje
» Voltr Rudolf 1958(9) - 1973; nejisté
» Slavíková Lidmila (nyní Šťásková) asi r. 1971;  dříve Žižkovo 
náměstí 
» Dudek Josef (školník) přibl. od r. 1973 asi do r. 1977; Zářečí 
» Šimánková Marie (ev. i p. Šimánek), zaměstnankyně MŠ ; asi od  
r. 1978 (po úmrtí p. Dudka), asi do r. 1997; nyní ul. Krátká
» Šotola Václav; (z TS - Kpt. Jaroše ul.) realizace elektronátahu VH 
přibl. od r. 1998 ÷ 1999; naposledy 
ul. Přibyslavská
» Smrček Luboš (z TS - Kpt. Jaroše ul., péče o VH a opravy osvětlení 
/VO/, opravy); asi od r. 1998 do r. 2017; Spy
» Jakubský Radim (z TS - Kpt. Jaroše ul., péče o VH a opravy osvět-
lení /VO/); od r. 2017   dosud
Bydliště či adresy zaměstnání vypovídají o vzdálenosti, odkud 
museli k hodinám docházet či dojíždět výše uvedení lidé, kteří se  
o ně starali. 
Opravy vH
» Vintera; od r. 1907 do r. 1977 – 70 let; Krčín? 
» Sameš Miroslav (dle pí Šimánkové v době její služby zasahoval 
při závadě) nebo i p. Šotola 
» Nývlt Karel V. generální oprava, zrestaurování některých dílů VH 
KR a dovybavení v r. 2019-2020

p. Nývlt - přesný mechanik, justáž stroje VH KR
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klub seniorů dobrá pohoda Okénko pro naše seniory – listopad 2020

dáREk k SváTkU SENiORůM  
Ráda bych poděkovala za pěknou a zajímavou procházku 
nazvanou „Město na skále“. Provázeli nás pan Mgr. Jiří  Švan-
da a Andrea Kecová, pracovníci infocentra. 
Procházka s výkladem byla doplněna obrázky z  minulých  
století. Navštívili jsme také kapli svatého Jana Nepomucké-
ho. O její historii i současnosti nám  zajímavě vyprávěli man-
želé Hojných, kteří se nyní o kapli starají. V Hildenském atriu 
jsme ukončili naši vycházku pokřtěním nového propagační-
ho materiálu „Aktivní senior“. Tato procházka byla krásná, 
nenáročná a mohou si ji projít nejen senioři, „novoměšťáci”, 
ale i návštěvníci našeho města. Děkujeme pracovníkům in-
focentra a manželům Hojným za výklad a milé dárečky.

Za klub seniorů „Dobrá pohoda”, Věra Mimrová

poděkování.
Moje osobní poděkování patří všem z klubu seniorů „Dobrá 
pohoda“. Dostala jsem od Vás dárek, je úžasný, velice mě 
překvapil. Těším se, že budu mezi postavičkami novoměst-
ského betléma v muzeu, který vyřezává paní Haldová.
Hodně zdraví a dobré pohody přeje vaše Věra.

Milí senioři!
Srdečně vás všechny zdravím. Měsíc listopad bude opět bez 
programů v našem klubu, bez vycházek a autobusových 
zájezdů. Věřím, že si vše vynahradíme, až se virová situace 
uklidní. Vzpomínám na vás, opatrujte se.

Věra Mimrová

po slibném rozjezdu má kácov opět červenou

Hned prvního září jsme se po hlavě vrhli do nové sezóny. Chtěli 
jsme si vynahradit vše, co nám situace na jaře nedopřála a udělat 
co nejvíce práce pro případ, že by se s přicházejícím podzimem 
naplnily prognózy a s nimi přišla i opatření komplikující naše spo-
lečné setkávání. Začali jsme hned s laťkou poměrně vysoko – dů-
sledně zopakovat Malou jazzovou mši Boba Chilcotta – nádhernou 
skladbu pro sbor, klavír, basovou kytaru a bicí. 
Už na jaře jsme se shodli, že „jazzovka” za nahrávku určitě stojí, 
a tak jsme napnuli všechny síly, abychom se hned v sobotu 18. září 
sešli v Bystrém v Eladě, kde bylo naše snažení navždy zazname-
náno. Za to, že jsme to zvládli, patří veliký dík všem členům Smí-
šeného pěveckého sboru Kácov – vyzbrojeni desinfekcí, rouškami 
a zodpovědností zvládli celý nahrávací den bez ztráty kytičky. Za 

srdnaté výkony náleží však velký obdiv panu sbormistrovi, panu 
režisérovi i panu zvukaři. Chtělo to hodně trpělivosti a odhodlání 
a nezbývá než jim za veškerou péči poděkovat. Velké díky patří 
také muzikantům, se kterými jsme se v nahrávání sice o týden mi-
nuli, ale v konečném výsledku tento časový posun určitě nikdo ne-
pozná.Po natáčení měl dle původního harmonogramu následovat 
festival v Mikulově. Ten byl postupně osekáván, až byl nakonec 
zrušen docela. Přišli jsme s náhradním plánem – spolu s několika 
sbory si uděláme koncert v Kutné Hoře. Jenže epidemiologická si-
tuace se postupně zhoršila natolik, že pan sbormistr místo reper-
toáru do Kutné hory vytáhl vánoční skladby. Se začátkem října však 
přišla další komplikace – na pár týdnů se i s vánočními skladbami 
přesouváme do svých obýváků. Plně respektujeme nová pravidla 
a nikdo z členů Smíšeného pěveckého sboru Kácov nechce ohrozit 
kolegy zpěváky ani své blízké. Má-li být omezení společného zpí-
vání prostředkem ke zpomalení šíření nového koronaviru, nezbývá 
nám než věřit, že bude účinné a potrvá co nejkratší dobu. 
Za Smíšený pěvecký sbor Kácov vám však už dnes můžeme slíbit, 
že neztratíme naději a s úsměvem na rtech budeme pilně cvičit 
i doma v obýváku, abychom se s vámi později mohli podělit o ra-
dost z hudby i bezva party na některém z koncertů. Vy, milí příz-
nivci novoměstského sborového zpívání, nám na oplátku slibte, že 
se na sebe budete i přes roušky usmívat a že nás potom, až opět 
budeme moci zpívat, nenecháte koncertovat pro prázdný sál. 

Michaela Mináriková

Zubní pohotovost – listopad 2020
Zubní pohotovost je zajišťována v sobotu, 

v neděli a ve svátek od 8.00 do 12.00 hodin.
 

Neděle 1. listopadu
MUDr. Vladimír Semerák 

Denisovo nábřeží 665, Náchod
Tel.: 491 424 921

Sobota 7. listopadu, neděle 8. listopadu
MDDr. Lubomír Šeda

Komenského 72, Nové Město nad Metují
Tel.: 491 472 946

Sobota 14. listopadu, neděle 15. listopadu
MUDr. Jiří Sedláček

Kostelecká 1204, Náchod
Tel.: 491 426 926

úterý 17. listopadu
MUDr. Eliška Pištorová

Komenského 72, Nové Město nad Metují
Tel.: 491 472 923

Sobota 21. listopadu, neděle 22. listopadu
MUDr. Jan Šnajdr

Náchodská 548, Velké Poříčí
Tel.: 491 482 850

Sobota 28. listopadu, neděle 29. listopadu
MUDr. Jana Šnajdrová

Náchodská 548, Velké Poříčí
Tel.: 777 905 047
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Z rozhodnutí Vlády ČR byla spolková a tedy  
i skautská činnost znovu přerušena. Že by se si-
tuace změnila natolik, aby pro její zlepšení sta-
čilo avizovaných čtrnáct dní, moc nedoufáme. 
Počítáme spíše s delší přestávkou. Níže je tedy 
na kratší či delší dobu poslední skautská repor-
táž. Přejeme všem příznivcům, ať se zvládnou 

držet 8. bodu našeho zákona a nadcházející dobu prožijí nejen ve 
zdraví fyzickém, ale i s veselou myslí.

Jakub Pěnička

po stopách bojů 
Vlčata a skauti ze šonovského oddílu se vypravili na jednoden-
ní výpravu po stopách války 1866. Z Náchoda jsme se vydali přes 
Kramolnu a Vysokov po místech, kde bojovalo přes 50 tisíc mužů  
a kde po bojích zůstaly tisíce mrtvých a raněných. Hřebem výpravy 
se stal myslivec stojící na lebce nad Vysokovem a pomník jezdecké 
bitvy se sochou lva nad Václavicemi. 
Cestou nás provázela autobiografická povídka Aloise Jiráska Host. 
V té době ani ne patnáctiletému autorovi se stalo něco podob-
ného jako na nám – zavřeli mu gymnázium – nicméně tehdy kvůli 
blížící se válce. Alois se při průchodu pruských vojsk Hronovem 
seznamuje s vojákem polské národnosti a rokuje s ním o nevoli  
k bratrské válce, kde proti sobě bojují nejen dva germánské náro-
dy, ale svoji krev kvůli nim prolévají i národy slovanské. Vzhledem 

k historickému vývoji území tu paradoxně bojují Poláci proti Polá-
kům, a dokonce i Češi proti Čechům. Společnou zálibu nacházejí 
čerství přátelé v literatuře. Den po bitvě se spisovatel vydává pří-
mo na bitevní pole vojáka hledat. Kluci se seznámili se zajímavým 
příběhem své domovské krajiny a místy s ním spojenými. Opome-
nuty nebyly ani typické skautské dovednosti, jako je rozdělávání 
ohně a práce s mapou.

 Autor + foto: Vojtěch Rydlo

z e  s k a u t s k é h o  z á p i s n í k u

předání prací Zdeňka Mudrocha na česko-německé hranici
I v této nelehké době se snažíme udržovat tradice s naším partner-
ským městem Hilden.
Již několik let probíhají výstavy umělců v obou městech. Ve čtvrtek 
5. listopadu proběhne v Hildenu už dlouho plánovaná vernisáž vý-
stavy našeho fotografa pana Zdeňka Mudrocha. Z důvodu součas-
ných vládních nařízení se pan Mudroch ale nebude moci zúčast-
nit zahájení své výstavy.Přesto bylo nutné zajistit převoz jeho děl  
z Nového Města do Hildenu.
Tohoto úkolu se ochotně ujal sám pan Mudroch a společně se 
svým synem dovezl svá díla na česko-německou hranici, kde už na 
ně čekal bývalý starosta města Hilden pan Horst Thiele a všechna 
díla převzal do připravené dodávky. Po překonání 1271 km, které 
ujel pan Thiele po Německu, se díla dostala v pořádku do místa 
určení - města Hilden. Díky ochotě všech zúčastněných se nám po-
dařilo zachránit plánovanou výstavu a udržet dlouholetou tradici.
Všem za to moc děkujeme!

Věra Prokýšková
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poslední ročník Festivalu zážitků proběhne v létě 2021
Třetí a zároveň poslední ročník Festivalu zážitků se měl původně 
uskutečnit v červenci a srpnu letošního roku, ale kvůli událostem 
spjatým s koronavirovou epidemií bylo nutné program česko-pol-
ského projektu odložit. Těšit se na něj můžete v létě 2021! Již nyní 
vás zveme na jeho bohatý program, který připomene živé i zapo-
menuté tradice našeho regionu.
Program festivalu zůstává stejný. Na české i polské straně je při-
praveno celkem devět různých zážitkových akcí, při kterých se 
účastníci seznámí s nejrůznějšími řemesly, regionálními zvyky či 
tradičními pokrmy a jejich výrobou. Stejně jako v předchozích le-
tech bude probíhat soutěž o věcné ceny a mimořádný zážitek pro 
toho, komu se jako prvnímu podaří navštívit sedm festivalových 
míst. Všechny festivalové aktivity jsou zdarma a konají se za jaké-
hokoliv počasí. Jejich přehled najdete již nyní na webu www.festi-
valzazitku.cz. Na jaře bude vydán také tištěný festivalový katalog, 
který můžete využít jako přehledný průvodce festivalem. 
Říkáte si, že léto je ještě daleko? Za zážitky se do česko-polského 
pohraničí můžete vydat už i nyní díky nové mobilní aplikaci s ques-
ty. S její pomocí poznáte česká a polská města, jako jsou Bystrzyca 
Kłodzka, Kłodzko, Duszniki-Zdrój, Kudowa-Zdrój, Świdnica, Náchod 
a Hronov. V aplikaci najdete základní informace, popis nejzajíma-
vějších míst, ale především questy neboli kvízy, které můžete luštit 
během procházek po jednotlivých městských trasách. K vyřešení 
úkolů není potřeba žádných předchozích znalostí, postačí vám jen 

všímavost. Aplikace je dostupná ke stažení na Google Play nebo  
v App Store pod názvem „Festiwal wrażeń“ a po jejím nainstalování 
je možné nastavit českou či polskou jazykovou mutaci. 

Markéta Tomanová, manažer pro styk s veřejností

k l a d s k é  p o m e z í

výstavba nového parku 
ve městě začne výstavba nového parku a realizace dalších projek-
tů týkajících se městské zeleně
V loňském roce město podalo 4 žádosti o dotaci na projekty týka-
jící se městské zeleně.
Prvním z nich je výstavba první etapy nového parku v lokalitě Bře-
zinky. Plocha budoucího parku se nachází v urbanizované části 
města, kde v okolí probíhala a dosud probíhá intenzivní bytová 
výstavba společnosti FATO, a. s. Cílem projektu je tedy v hustě oby-
dleném území vytvořit prostor, který přispěje k posílení přiroze-
ných funkcí krajiny, ekologické stability a biodiverzity.

Park Březinky je založen zejména na stromovém patru. Kostru 
parku tvoří javory mléče, podél severní hrany parku je navržené 
stromořadí z méně vzrůstných hlohů. Druhovou skladbu dále do-
plňují břízy, okrasné třešně a javory babyky. Centrální prostor tvoří 
pobytový trávník. V rámci I. etapy bude realizována jedna ze sítě 
cest s přírodním povrchem o šířce 2,5 m. Jelikož se bude jednat  
o veřejný park, bude podél cesty umístěn základní mobiliář (la-
vičky, odpadkové koše, držák sáčků na psí exkrementy). Vzhledem  
k blízkosti nově vznikající bytové zástavby bude park doplněn 
veřejným grilem a posezením, určeným k volnému používání ná-
vštěvníky. Grilovací místo bude částečně vizuálně odděleno záho-
ny keřů. Jednoduchost návrhu, použité materiály a vybrané druhy 
rostlin zajistí dlouhodobou funkčnost s minimálními požadavky 
na následnou péči. Projekt je I. etapou realizace celého parku 
Březinky, která bude následovat v dalších letech, v závislosti na 
finančních možnostech města. 
Zahájení prací je plánováno v listopadu 2020, do konce roku by 
měly být hotovy dlážděné plochy a mlatové cesty. Výsadba zeleně 
pak proběhne na jaře 2021. Celkové výdaje parku přesáhnou 1 mi-
lion korun. Město získá dotaci na výdaje spojené s výsadbu zeleně, 
a to ve výši 350 tis. Kč. Výdaje na zpevněné plochy a mobiliář jsou 
neuznatelným výdajem a město je bude hradit z vlastních zdrojů.

Další dva projekty jsou přímo zaměřeny na výsadbu stromů. Město 
se zapojilo do celonárodní iniciativy Ministerstva životního pro-
středí a Nadace Partnerství „Sázíme budoucnost”, díky níž bude 
vysazeno 36 nových listnatých stromů pro klimaticky odolnější 
město. 
Výsadba bude probíhat jednak v Krčíně (v ul. Okružní a v lokalitě 
Luštinec), kde bude vysazeno celkem 19 ks stromů. Dalších 17 ks 
listnatých stromů je připraveno k výsadbě do prostoru před ZŠ 
Malecí. 
Realizace proběhne v průběhu listopadu - prosince 2020. Město 
získá 100% dotaci na pořízení sazenic a potřebného materiálu  
k výsadbě.

Posledním projektem, jehož součástí je výsadba nové zeleně, je 
revitalizace části zahrady Mateřské školy Na Františku. Projekt řeší 
prostor vstupní části zahrady přiléhající k mateřské škole, který 
bude koncipován jako přírodní zahrada. Plánované úpravy zahra-
dy umožní její celoroční využívání, čímž dojde k výraznému zvýšení 
kontaktu předškolních dětí s přírodním prostředím. 
Díky realizaci projektu budou děti moci využít nové interaktivní 
a didaktické prvky v přírodním stylu (balanční schody, sestavu 
dřevěných korýtek, hmatový chodník, pozorovatelnu, nové pří-
střešky, naučné panely aj.). Kromě herních prvků bude v zahradě 
nově umístěn i kompostér, vyvýšené záhony, o které se děti budou 
starat. V rámci projektu budou vysazeny trvalky, bylinky a 10 ks 
listnatých stromů.
Na projekt získá město 430 tis. Kč formou dotace ze Státního fondu 
životního prostředí. Zbylých 470 tis. Kč bude hrazeno z městského 
rozpočtu.

Markéta Škodová
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lékařka Eva Hanková: Covid není rýmička. 
Rychlé hubnutí nyní nedoporučuji.

Virus Covid-19, kterému 
již od jara česká média 
věnují velkou část svého 
času a prostoru, rozdě-
lil společnost na několik 
skupin. Zatímco jedni při-
jímají všechny informace 
s velkým znepokojením  
a obavami, druzí se staví do 
opozice a odmítají epide-
miologické situaci podřizo-
vat svůj život. Jiní dokonce 
existenci nemoci zcela po-
pírají a někteří (možná) již 
svůj názor během letošní-
ho roku několikrát změnili. 
Zaznívají různé názory také 
z úst lékařů, politiků i epi-
demiologů. 

Lékařka Eva Hanková je specialistkou v oboru Infekční lékařství 
a vedle provozování infekční ambulance v náchodské nemocnici 
se aktuálně také přímo stará o pacienty s onemocněním Covid-19. 
Požádala jsem ji proto o zodpovězení několika otázek, které v sou-
časnosti hýbou naší společností. 

Je možné Covid-19 nazývat „rýmičkou“? 
Není to rýmička. Většina z občanů, kteří se nakazí, prodělá lehké 
onemocnění, které někdy ani nezaznamenají. Ale u části lidí, a ne-
jsou to jen výjimky, může dojít k velmi těžkému onemocnění, které 
jim ukrátí život. Jak řekl pan primář Chrdle z infekčního odděle-
ní českobudějovické nemocnice, bojujeme o životy lidí, kteří tady 
mohli 10, 20 let žít při dobré kvalitě života.

Je možné Covid-19 porovnat s chřipkou? 
Zásadní rozdíl je v tom, že chřipka má sezónní charakter. Dovoluje 
nám si oddechnout a po jaru nabrat síly – jak těm, kdo stonali, tak 
těm, kteří se o ně starají. Covid nás nešetří. Ten sezónnost neza-
chovává. Další rozdíl je v tom, že proti chřipce se lze očkovat, na 
Covid-19 zatím vakcínu nemáme. A další věc, proti chřipce máme 
léky i v tabletách, které jsou daleko dostupnější než proti covidu. 
Tyhle tři faktory jsou u chřipky příznivější, přestože i na chřipku 
lidé mohou zemřít. A jestli vám zemře člen rodiny na chřipku či na 
Covid-19, budete úplně stejně smutní. 

dá se předem odhadnout, jaký budu mít průběh nemoci?
Když se podíváme prostým okem na pacienty, kteří leží na na-
šich odděleních, vidíme, že většina z nich jsou starší, obézní muži  
s cukrovkou. Nejsou to ale jediné rizikové faktory, mohou onemoc-
nět i mladší lidé, kteří jsou zdánlivě zdraví, protože nikdo nevíme, 
jestli u nás neklíčí nějaká nemoc. 

Jak vnímáte mediální kampaň, která kolem koronaviru běží již od 
jara? 
Těch kampaní běží několik. V médiích vidíme a slyšíme naprosto 
protichůdné informace a člověk, který má jinou odbornost a ne-
vyzná se v tom, musí být často zmatený, vystrašený, nebo naopak 
znechucený a může si myslet, že jde o jeho svobodu, že tato ne-
moc je pouhým nástrojem k utužení moci vlády. Tak to ale není.  

Tento dojem možná nabyli Češi na jaře, kdy tu byly velmi přísné 
restrikce, ale nemocných v té době nebylo mnoho… 
Je to možné. Ale právě díky těmto opatřením nedošlo k většímu 
rozšíření infekce, a ti, kteří přežili s vypětím sil všech kolem nich, 
anebo kterým nepřežili příbuzní, by rozhodně neřekli, že se v té 
době nic nedělo. Podařilo se infekci utlumit, zabránit jejímu vět-
šímu šíření, ale následná euforie a uvolnění opatření, které bylo 
rozhodně výraznější než v okolních zemích, vedlo k tomu, že jsme 
tam, kde dnes jsme. A dnes rozhodně už nelze říct, že o nic nejde. 
Zdravotnické kapacity jsou na hranici a není to jen otázka počtu 
lůžek, ventilátorů a dalších přístrojů, ale také toho, kdo se o ne-
mocné bude starat. 

Máte z toho obavy? 
Mám, jako každý. Ale snažíme se dělat vše proto, abychom to 
zvládli. 

Zopakujte prosím zásady, jak se nejlépe chránit? 
Je třeba si uvědomit, že způsob léčby a léky typu remdesivir, iso-
prinosine či prednison, o kterých lidé slýchají v médiích, nepatří 
do rukou laika, mají přesně vymezené důvody a čas pro podání  
a při nesprávném použití mohou i ublížit. Do rukou laika patří 
mýdlo, protože virus je obalený tukem a mýdlo mu nedělá dobře, 
dezinfekce, čistá rouška nasazená správně na nose a ústech – kte-
rou si nesmíme osahávat. Dále je důležitá pestrá strava s dostat-
kem vitamínů, bez jakýchkoliv extrémních diet.

Jedním z rizikových faktorů je obezita. Je vhodné nyní zhubnout? 
Rozhodně bych nikomu nedoporučovala nyní držet extrémní di-
etu, kvůli snížení rizik spojených s Covidem. Tak si může člověk 
spíše uškodit. Na hubnutí je teď pozdě. Extrémní dieta tělo roz-
hodně neposílí. Naopak vyvážená strava s omezením tuků, cukrů  
a alkoholických nápojů udělá dobře každému. 

Jak by se o sebe měli nakažení pacienti doma starat? 
Každý člověk, který má nějaké onemocnění dýchacího ústrojí, by 
měl zůstat v klidu, fyzicky se nezatěžovat, nekouřit, jíst dostatek 
vitamínů, a to nejen v ovoci a zelenině, ale také si koupit vitamín C, 
případně i B v tabletách. Naopak nedoporučuji vysoké dávky mul-
tivitaminových preparátů, protože zde jsou i jiné složky, kterých 
není vhodné užívat nadměrné množství. Dále je dobré si dvakrát 
denně měřit tělesnou teplotu a pokud se tělesný stav zhoršuje, 
zejména pokud se člověk zadýchává i při běžných činnostech, pak 
je vhodné kontaktovat lékaře. Nepleťte si ovšem zadýchávání s po-
citem, kdy má člověk ve strachu či úzkosti pocit, že se dusí, to je 
něco jiného a není to nebezpečné. 

Je důležité si nechat potvrdit diagnózu testem? 
Z epidemiologického hlediska určitě ano. Neměl by o tom ale roz-
hodovat laik, je potřeba test správně načasovat a indikovat jej  
v odůvodněných případech. Pokud je například člověk v karanté-
ně, tak první den po kontaktu s nakaženou osobou nemá smysl jít 
na vyšetření, test se většinou doporučuje pátý den. Pro pacienty, 
kteří přicházejí k hospitalizaci do nemocnice, máme k dispozici 
nové rychlotesty, které vyšetřují takzvaný antigen, což je součást 
viru. Toto vyšetření je velmi rychlé, výsledek máme přibližně za 
15-30 minut, takže můžeme pacienty bez prodlení roztřídit a po-
čkat na výsledek PCR testu, který je spolehlivější a pro potvrzení 
onemocnění potřebný.

Děkuji za rozhovor. Lucie Chytilová
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Oblastní nemocnice Náchod
Vážení spoluobčané, vzhledem k uzávěrce vašeho zpravodaje již  
v polovině října, píšeme tyto řádky právě v tomto období. Dou-
fáme, že přes dynamický vývoj epidemiologické situace budou  
v době, kdy si je budete číst, ještě stále platné. 

Objednávání na testy COvid-19
Objednání na test je nově možné prostřednictvím elektronické-
ho formuláře, který naleznete na webových stránkách nemocnice. 
Testovací kapacitu průběžně navyšujeme, cílem je, aby naše la-
boratoř zvládla 1 000 vyšetření za den. Prosíme, abyste dodržo-
vali rezervované časy odběru. V opačném případě může docházet  
k dopravním komplikacím v blízkosti nemocnice a zbytečnému 
čekání Vás, kteří na test přijíždíte. Děkujeme velmi za pochopení. 

Obracíme se nejen na zdravotníky v regionu
Operativně vyčleňujeme lůžka pro pacienty s COVID-19 (Náchod, 
Rychnov nad Kněžnou, Jaroměř). Personál i prostory uvolňujeme 
sdružováním lůžkových fondů (urologie + chirurgie, ortopedie + re-
habilitace + ORL). Připravujeme se na nadcházející týdny, kdy nám 
již mohou chybět zdravotníci, neboť ani jim se nemoc nevyhýbá. 
Obracíme se na vás, kteří byste byli ochotni pomoci našim zdra-
votníkům se zvládáním této epidemie. Nemusíte být právě zdra-
votník, abyste nám dokázali účinně pomoci. Vytváříme seznam 
ochotných lidí zapojit se v případě, že by to nemocnice potřebo-
vala. Máme dostatek ochranných pomůcek se zásobou na několik 
měsíců. Vaše síly bychom využili s ohledem na vaše zkušenosti 
a vzdělání. Obracíme se také na vaše zaměstnavatele, aby vám 

umožnili flexibilně čerpat dovolenou, náhradní nebo neplacené 
volno. Vaše práce pro nemocnici by byla samozřejmě honorována 
dle nastavených mzdových pravidel.
v případě ochoty pomoci v Náchodě a Jaroměři kontaktujte: 
Bc. Eva Jará, M: +420 728 215 931,
jara.eva@nemocnicenachod.cz.
v případě ochoty pomoci v Rychnově nad kněžnou kontaktujte:
Mgr. Renatu Boukalovou, M: +420 720 958 579,
boukalova.renata@nemocnicerk.cz.

děkujeme za podporu
V uplynulých týdnech se opět zvedla vlna solidarity mezi obyva-
teli regionu: dobrovolné švadlenky šijí látkové roušky, od vyhláše-
ní výzvy jsme od vás obdrželi již tisíce látkových roušek pro naše 
dětské i dospělé pacienty. Rozjela se také akce „Pečeme na to“, 
kdy Bartoňka Náchod a školicí středisko Náchod oslovilo rodiče  
a jejich děti v našem regionu, aby podpořili naše zdravotníky dob-
rotami, a ti napekli slané i sladké koláče, které velmi ocenili zdra-
votníci z covidových oddělení. Posíláte milé vzkazy a děti malují 
obrázky. Pokud byste chtěli zdravotníkům něco přinést, kontak-
tujte, prosíme, předem náš sekretariát (491 601 640 nebo 491 601 
642). Za veškerou podporu vám upřímně děkujeme!

Vaši zdravotníci
www.nemocnicenachod.cz

www.facebook.com/oblastni.nemocnice.nachod

Odbornost týmu Centra prevence Mandl

V předchozích článcích jsme vás postupně seznámili s jednotlivými 
službami, které v Centru prevence Mandl poskytujeme našim kli-
entům, včetně základního sociálního poradenství, které nabízíme 
všem občanům mimo naši cílovou skupinu. Abychom mohli naše 
služby poskytovat kvalitně, plníme ještě další povinnost, kterou 
nám ukládá zákon o sociálních službách. Stejně tak jako ve většině 
jiných oborů, i v sociální práci musí zaměstnanci splnit určité pod-
mínky, aby svou profesi mohli vykonávat. Kromě zdravotní způ-
sobilosti nebo trestní bezúhonnosti je nutná také odborná způ-
sobilost, tedy vzdělání. To si musí pracovníci nadále každoročně 
doplňovat, čímž si obnovují a upevňují svou kvalifikaci. Stejně tak 
my, pracovníci Centra prevence Mandl, jsme ze zákona povinni se 
dále vzdělávat, a to v rozsahu nejméně 24 hodin za kalendářní rok. 
Účastníme se tedy různých vzdělávacích kurzů, výcviků a seminá-
řů, abychom nasbírali nové znalosti, dovednosti a zkušenosti, kte-
ré následně uplatňujeme při práci s našimi klienty. Jak už jsme se 
zmiňovali v předchozích článcích, často se při práci s klienty opírá-
me o nejrůznější kreativní techniky a praktické nácviky dovednos-
tí. Proto se při výběru vzdělávacích akcí řídíme převážně tím, jaká 
témata se nám s klienty nejčastěji objevují, co se ještě potřebuje-
me naučit, v čem je třeba se zdokonalit. Snažíme se vyhovět pře-
vážně potřebám klientů. Abychom mohli s čistým svědomím apli-
kovat nabyté zkušenosti ve své práci, je potřeba si je skutečně zažít. 

Proto nejraději absolvujeme sebezkušenostní kurzy či výcviky, kde 
doslova na „vlastní kůži” zakusíme konkrétní techniky práce sami 
na sobě. Zažijeme být „klientem“. To nám pomůže lépe porozumět 
tomu, jak se dotyčný při spolupráci s námi může cítit, co prožívá,  
z čeho může mít třeba obavy. Porozumění druhému nám umožňuje 
najít společnou cestu a usnadňuje vzájemnou spolupráci.

Tým Centra prevence Mandl
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Rozloučení se zesnulými
v září 2020 z našich řad odešli:

Jan Bejr, Antonie Jungová, Helena Světlíková, Irena Biedermannová, Ivan Horničár.
Čest jejich památce!

s p o l e č e n s k á  r u b r i k a

k přivítání mezi občany našeho města byly se svými rodiči pozvány děti:

Sňatky uzavřené v Novém Městě nad Metují v měsíci září 2020

Julie Škodová, Mína Mrázová, Lenka Štěpánová, Ema Slámová, Matěj Ďoubal, Tadeáš Gažovčiak,
Matyáš Kučera, Klára Dynterová, Ella Bauchová, Dan Lemovec, Blanka Havlová, 

Elena Scholz, Vilém Kasapovský, Petr Pitaš

Petr Ficek, Nové Město nad Metují a Jarmila Valterová, Náchod
Lukáš Voltr, Nové Město nad Metují a Barbora Viesnerová, Náchod

Ján Jačko, Hradec Králové a Martina Fuglová, Libáň
Tomáš Bäumelt, Lanžov a Kristýna Vítová, Červený Kostelec

Novomanželům, rodičům dětí i novým malým občánkům našeho města hodně štěstí, pevné zdraví a vše nejlepší přeje redakce.

velký úspěch novoměstského mládežnického fotbalu 
Mladší přípravka v kategorii U9 (roč. narození 2012 - 2013) si vybo-
jovala účast ve finálovém  turnaji Ondrášovka Cupu, který je   po-
važován za neoficiální  mistrovství  ČR v této kategorii. 
V předkolech a konečné kvalifikaci se střetlo na 150 týmů z celé Čes-
ké republiky. Naše cesta do konečného finále, které se bude hrát 
koncem května 2021 nebyla vůbec lehká, o to víc si kluci zaslouží 
pochvalu a respekt za předvedené výkony a reprezentaci klubu MFK 
Nové Město n. Met., z. s., i samotného Nového Města n. Met.
Zatím se to žádnému fotbalovému družstvu z Nového Města nad 
Metují nepodařilo. V 1. předkole, které se hrálo 9. 9. 2020 v Chocni, 
kde našimi soupeři byly týmy FK Choceň, FC Hlinsko, SK Solnice, 
FK Kostelec n./O. a SK Vysoké Mýto, kluci nezaváhali ani v jednom 
utkání a toto 1. předkolo bezpečně vyhráli s plným počtem 15 bodů 
a skórem 25:6. Ve 2. předkole, které se hrálo 23.9.2020 v Náchodě, 
kde našimi soupeři byly týmy M FK Trutnov, RMKS Cidlina, FK Le-
tohrad, SK Semily a FK Náchod kluci opět nezaváhali  v žádném 
utkání a 2 předkolo vyhráli s plným počtem 15 bodů a skórem 26:6
V konečné kvalifikaci, která se hrála v Hradci Králové 7. 10., nás 
čekali ještě těžší soupeři a to FC Hradec Králové, FK Letohrad, MFK 
Trutnov, SK Sparta Kolín. SK L. Bohdaneč, FK Pardubice a FK Ná-
chod. Kluci do turnaje vstoupili výborně a postupně porazili FC 
Hradec Králové 7:3, FK Letohrad 6:1, FK Náchod 9:1, MFK Trutnov 2:1 
a SK L. Bohdaneč 6:2. První prohru jsme utrpěli se Spartou Kolín 
1:2, když jsme byli po celé utkání lepším týmem, ale nedařilo se 
nám zakončování akcí. V posledním utkání proti FK Pardubice poz-
dějšímu vítězi celé kvalifikace jsme dlouho v utkání vedli, ovšem  
v závěru utkání jsme zbytečně inkasovali a prohráli 1:3.
Přesto nám to bohatě stačilo na postup do republikového finále.
Všichni kluci co turnaje odehráli, zaslouží pochvalu. Základní osu 
týmu tvořili Honza Jaroš jako brankář i hráč do pole, v obraně 
rychlý a spolehlivý David Vrabec a v útoku střelec a zakončovatel 
našich akcí Lukáš Macháček, který nastřílel celkem 30 branek. Jim 
pak výborně sekundovali zejména  Patrik Mencl, Šimon Škoda, Ma-
rek Dyntar a tak bychom mohli jmenovat i další hráče.
V dlouhodobé soutěži což je Krajský pohár KFS HK je naše druž-

stvo po odehrání 5 kol na prvním místě bez porážky s impozant-
ním skórem  349:56 a nechali jsme za sebou družstva MFK Trutnov  
a FK Náchod, kde jsou střediska Spsm. Ještě je třeba dodat, že 
kluci odehráli 2 turnaje, a to Memoriál Jana Kotašky  22. 8. v Chocni 
a DF Cup  14. 6. v Jaroměři. Oba turnaje s přehledem vyhráli a při-
vezli si zlaté medaile i individuální ocenění pro nejlepšího hráče 
a střelce turnaje. Velké poděkování patří rodičům kluků, kteří nám 
velice pomohli s dopravou na jednotlivé turnaje, zápasy i tréninky 
a vytvářeli na turnajích výborné prostředí. Bez jejich pomoci by-
chom nebyli tak úspěšní. Děkujeme!

stojí zleva: Daniel Kuba, Jan Lhotský, Patrik Mencl, Matyáš Hradil, 
Marek Dyntar, Adam Sedláček
klečí zleva: Matyáš Havelka, Šimon Škoda, Lukáš Macháček, 
Jan Jaroš, David Vrabec
vpředu: Ondřej Zaňka
trenéři: Lukáš Macháček, Jaroslav Macháček

Jaroslav Macháček
MFK Nové Město n. Met., z. s.

s p o r t
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PLACENÁ INZERCE

KLINICKÁ LOGOPEDIE
V OPOČNĚ

přijme nové pacienty
ošetřujeme děti i dospělé

tel.: 735 09 02 08
Nádražní 246, Opočno 

www.logopedie-opocno.cz

Zrušení svozů objemného 
a biologicky rozložitelného odpadu

Městský úřad Nové Město nad Metují, Oddělení životního prostředí, 
oznamuje občanům, že z důvodu vládních nařízení nebudou od pondělí 

26. října 2020 probíhat ambulantní svozy objemného a biologicky rozložitelného odpadu.
O obnovení svozů budou občané informování sdělením na stránkách města a prostřednictvím sociálních sítí.

(EK)
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PLACENÁ INZERCE

Nové Město nad Metují 180x56 mm 4B 2020 „Manželka“

NÁCHOD  |  JAROMĚŘ  |  DOBRUŠKA  |  RYCHNOV N. KN.800 404 010

Hned napoprvé jsem
dostala slevu 8 %

Komplexní pohřební služby a převozy zesnulých
na vysoké profesionální úrovni po celé ČR i ze zahraničí

pOHŘEBNí úSTav, pobočka Nové Město nad Metují

JOSEF UNGRád
Komenského 50, Nové Město nad Metují

kancelář: 493 520 267, Po–Pá 8.30–15.00 hod. 
Na telefonu: 702 060 711, 778 036 515 Po–Ne 7.00–22.00 hod.,
Převozy zesnulých NONSTOP: tel.: 606 652 140, 722 625 596

e-mail: ps.nove.mesto.nad.metuji@seznam.cz

koupím jakékoliv
 mince a bankovky,

i celé sbírky. Zdarma ocením dle
aktuálních katalogů. Výkup platných

i neplatných peněz směnárnou.
Jsem členem České numismatické

společnosti. Seriozní jednání.
Petr Bárta, Husovo náměstí 1229

(vedle kostela, v cestovní agentuře)
549 01 Nové Město nad Metují

telefon 491 470 530 nebo 602 107 815

Měsíčník Novoměstský zpravodaj
Periodický tisk územního samosprávného celku
města Nové Město nad Metují

Příspěvky a korespondenci přijímá:
Redakce NZ, Městský úřad, náměstí Republiky 6,
549 01 Nové Město nad Metují, IČO: 00272876
tel.: 491 419 655; 733 535 337
e-mail: zpravodaj@novemestonm.cz

Odpovědný redaktor: Eva Kupková (EK)
Redakční rada: Jiří Hladík, Ing. Jan Kosek,
Mgr. Lucie Valterová Koudelková, Bc. Zdeněk Krákora,
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Bc. Martina Tomášová
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Grafi cká osnova: Martin Vávra, Petr Vlček

Grafi cká úprava: Tiskárna V&H Print Hlávko s. r. o.
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Přistavování kontejnerů
soukromým osobám,

sdružením, fi rmám

Přeprava suti, odpadu, paliv,
stavebního materiálu apod.

Likvidace odpadu

Zajištění prodeje
palivového dřeva

Vrchoviny 142, Nové Město n. Met.
telefon 733 793 117
www.kontejnerydoprava.cz

Kontejnery.Vrchoviny@seznam.cz

SERVIS ŽALUZIE
VÝROBA – PRODEJ – MONTÁŽ – SERVIS

Žaluzie vnitřní, venkovní, vertikální,
látkové roletky, venkovní rolety,

lamelové dveře, sítě proti hmyzu,
těsnění oken, dveří, markýzy, plisé,

japonské stěny

vrchoviny 122
Nové Město nad Metují

tel.: 733 309 616
e-mail: mervart.ladislav@quick.cz



T-Mobile přináší superrychlou
optickou síť do Nového Města nad Metují

T-Mobile staví optickou síť v celém Česku a nyní začne 
připojovat i první lokality v Novém Městě nad Metují. 
Domácnosti získají přístup k nejmodernějšímu 
superrychlému internetu s rychlostí až 1 000 Mb/s 
a digitální televizi.

Co to vlastně optická vlákna jsou? 
Optické připojení je nejrychlejším a nejstabilnějším 
internetovým připojením. Je vedeno speciálními kabely
z optických vláken, ve kterých se signál šíří rychlostí 
světla.

Optická síť má spoustu výhod. Tou největší je rychlost
a stabilita internetového připojení, které je bez omezení.
A oproti WiFi připojení zase nedochází k výkyvům
v závislosti na počasí.

Kdy se na novou optickou síť můžete těšit?
Již příští rok odstartuje T-Mobile připojování prvních lokalit 
ve vašem městě.

Co vám nová síť přinese?
Získáte možnost připojení k nejmodernější optické 
technologii, která vám nabídne internetovou rychlost
až 1 000 Mb/s a přístup k digitální televizi s více jak 150 
programy. Díky optické síti od T-Mobile budete moci hrát 
hry a sledovat online filmy v nejvyšší kvalitě. 

Chcete připojit svůj dům k optickému internetu?
Ozvěte se nám prosím na LOSKY s.r.o,  Markéta Šafránková,
e-mail: m.safrankova@losky.cz, mobil: +420 777 267 117.

Další informace o optickém internetu od T-Mobile naleznete 
na t-mobile.cz/optika

21031054 Optika_Nove Mesto nM_184,6x133,3.indd   1 24.08.20   13:45



Stravovací zařízení Rozvoz Okénkový 
prodej Telefon Web poznámka

Dům č. 14 ANO ANO 491 471 355 www.seladon.web-
node.cz

Výdej jídel v Nudlerii Po-Ne 10–15 h., 
objednávky od 9 h.

Hostinec Vrchoviny NE ANO 774 531 322 
774 531 021

www.hostinec-u
-skaldu.webnode.cz

Výdej jídel Po-Pá 10–14 h.

Hotel Rajská zahrada ANO ANO 778 424 450 www.hotelrajskaza-
hrada.cz

Výdej jídel Po-Pá 11-20 h. 
preferována platba kartou.

Nádražní restaurace „U 
Paragána"

NE ANO 603 803 928 FB – Restaurace 
U Paragána

Výdej jídel Po-Pá 10–14 h., 
So 10-13 h. u okénka na peróně.

Pizzerie Grandioso ANO ANO 722 353 536 www.pizzagrandio-
so.cz

Rozvoz po-so 11-22 h.

Pizzerie Malecí NE ANO 608 740 603 www.pizzeriemaleci.cz Hotovky s sebou Po-So od 11 h., 
pizza 12–20 h.

Restaurace U Holubů NE ANO 702 439 622 www.uholubu.eu Výdej jídel Po-Pá 11-14 h.

Seladon Nudleria
a Pizzeria

ANO ANO 491 617 167 
608 836 796

www.seladon.cz
www.seladon.dove-
ze.cz

Výdej jídel Po-Ne 10–20 h. 
(rozvoz do 21 h.)

Školní jídelna 
u ZŠ Komenského

NE ANO 731 438 398 Výdej jídel  Po-Pá 11.30-12.00 h.

Prodejna Verner – la-
hůdky Na Rychtě

NE ANO 731 625 142 Po-Pá 8.30-14.30 h.

Restaurace u Paďourů NE ANO 603 815 622, 
720 204 317

www.restauracepa-
dour.cz

Výdej jídel Po–Ne 9–14 h.

Vinárna U Drašnarů NE ANO 491 471 115 
604 875 527

Výdej St – Pá 16 – 20 h., 
So a Ne 11 – 20 h.

Restaurace U Truněčků NE ANO 491 472 418, 
604 271 280

www.ceskakuchyne.com Po-Pá 10.00-13.30 h.

Bistro Do kapsy (oteví-
rá 4. listopadu 2020)

ANO ANO 703 141 704 www.bistrodokapsy.cz Po-Pá 11.00-20.00 h., 
So 15.00-20.00 h.

Rozvoz obědů 
Samův ešus

ANO NE 774 999 708 www.samuvesus.cz Rozvoz každý všední den po předchozí 
objednávce.

Možnost stravování v Novém Městě nad Metují 
výdej jídel s sebou:

praktičtí lékaři 
v ordinační době budou poskytovány e-recepty, návštěva lékaře a e-neschopenky po telefonické domluvě nebo e-mailem. 

pRakTiČTí lékaŘi pRO děTi a dOROST
MUDr. Hana Kmoníčková Boženy Němcové 121 491 471 492
MUDr. Pavlína Neumannová Komenského 48 491 472 429 
MUDr. Eduard Zavřel Malecí 2150 491 471 507

pRakTiČTí lékaŘi pRO dOSpělé
MUDr. Václav Hanka T. G. Masaryka 197 491 471 718
MUDr. Magdalena Suchá T. G. Masaryka 197 491 428 038
MUDr. Kateřina Javorská T. G. Masaryka 197 491 421 417
MUDr. Marek Lipenský T. G. Masaryka 197 491 470 507
MUDr. Gabriela Meisnerová Štětinová Komenského 48 491 472 975
MUDr. Ladislav Tichý Komenského 48 491 471 738
MUDr. Lukáš Javorský Smetanova 144 777 709 290


